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های  تعاونی  اتحادیه  مدیرعامل  با حضور   ، مدیریت  کمیته  در  مدیرکل شیلات 
صیادی استان، نماینده دریابانی و جامعه صیادی از اجرای طرح دریابست ازسی 

ام شهریور تا هشتم مهرماه سال جاری خبر داد.
مسعود بارانی در کمیته مدیریت صید استان هرمزگان، با اشاره به صید بالغ بر 
۳۲۱ هزار تن انواع آبزیان و وجود بالغ بر ۳۵ هزار نفر صیاد و چهار هزار و ۵۰۰ 
فروند شناور صیادی در استان هرمزگان گفت: هرمزگان به عنوان قطب صید و 
صیادی کشور و دارای عنوان بزرگترین جامعه صیادی و رتبه اول صید و صیادی 

کشور مطرح است.
وی تصریح کرد: این مهم بیانگر نقش صید و صیادی در معیشت ساحل نشینان 
است و بیانگر محوریت صید و صیادی در پایداری و ارتقای اشتغال، توسعه سواحل 

و رونق اقتصادی در استان هرمزگان است.
و  دریابست  اجرای طرح  با  دریابست گفت:  اجرای طرح  لزوم  بر  تاکید  با  بارانی 
با توجه به عدم دریاروی شناورهای صیادی امکان تخلف شناورهای صیادی به 
کمترین حد ممکن می رسد و نقش بسزایی در کاهش فشار بر ذخایر آبزیان دارد.

وی با اشاره به ممنوعیت صید همه آبزیان در زمان دریابست افزود: براساس برنامه 
ریزی  های انجام شده این طرح قبل از شروع فصل صید میگو و در صیدگاه های 

شرق جاسک تا برکه سفلین در شهرستان بندرلنگه انجام می شود.

پژوهشکده  انتظامی،  و  نظامی  ،نیروهای  استانداری  همکاری  به  اشاره  با  وی 
اکولوژی خلیج فارس و دریای عمان و همه دستگاه های مرتبط در اجرای این 
طرح، خاطر نشان کرد: در مدت اجرای این طرح در صورت مشاهده کوچکترین 
با متخلفین  به تخلفات صیادی و محاکم قضایی  تخلف در کمیسیون رسیدگی 

برخورد خواهد شد .
دریابست  طرح  آمیز  موفقیت  اجرای  به  اشاره  با  نشست  این  در  بارانی  مسعود 
هرمزگان در سال های گذشته گفت: این طرح از سنت های صیادان در سالهای 
دور بوده است و نزدیک به دو دهه پیش در استان توسط خود صیادان نیز به اجرا 
در می آمده است که با توجه به وضعیت ذخایر آبزیان و مزایای اجرای این طرح 
برای صید و صیادی پایدار پیرو ابلاغ سازمان شیلات ایران، کمیته مدیریت صید 

استان تصمیم به اجرای مجدد آن در سال های اخیر نموده است.
مدیرکل شیلات هرمزگان با اشاره به نقش مهم صید و صیادی اصولی و استفاده 
از ادوات صید مجاز در حفظ دخایر آبزیان، افزود: همکاری بیش از پیش جامعه 
صیادی نقش مهمی درحفظ منابع آبزیان برای نسل آینده و صید پایدار به ویژه 

اجرای دریابست خواهد داشت.
مدیریت صید مسئولانه  موجب کاهش فشار بر ذخایر آبزیان می شود 

مسعود بارانی یادآور شد: آنچه مسلم است با اجرای طرح ممنوعیت عمومی صید 
تمامی گونه های آبزی )دریابست( شرایط بهتری برای رشد و تکثیر و احیای نسل 

آبزیان در زیستگاه های طبیعی فراهم می شود.
و  آبزیان در صیدگاه ها، کاهش فشار صید  نوزادان  و  از مولدین  بارانی حفاظت 
به صیادان  اجرای عدالت جهت سهم دهی  فعالیت صید غیرمجاز،  از  جلوگیری 
قانونی، ایجاد شرایط آرامش در صیدگاه ها، افزایش راندمان صید بعد از اجرای 
طرح ،ترمیم ذخایر و فرصتی جهت احیای نسل انواع آبزیان و ... را از اهم مزایا و 

اهداف اجرای این طرح است.
شک  بی  هرمزگان  آبهای  در  دریابست  کرد:  تصریح  هرمزگان  شیلات  مدیرکل 
بر ذخایر  و کاهش فشار  برای مدیریت صید مسئولانه  تواند فرصتی مغتنم  می 
آبزیان باشد و شیلات هرمزگان همه ساله با توجه به فصل تخم ریزی آبزیان به 
ویژه گونه های ارزشمند در فصل بهار ، بر اساس اعلام نظر تعاونی ها ی صیادی 
و پژوهشکده اکولوژی خلیج فارس و دریای عمان ممنوعیت صید اعمال می کند.

اجرای طرح دریابست در آبهای هرمزگان

خمیر قربانی توسعه صنعتی

ایجاد  و  صنعتی  پروژه  دهها  اجرای  از  استان  متولیان  روزها  این 
شهرک های متعدد از شهرک شیشه و سیلیس  تا لوازم شوینده ، 
از شهرک نساجی تا شهرک شیلات و کشاورزی و..و...خبر می دهند 
. و رسانه ها نیز با انعکاس اخبار و رویدادها صنعتی شدن استان 
هرمزگان را نوید می دهند . این درحالی است که مردم بندرعباس 
و بندرخمیر سلامتشان در معرض تهدید قرار گرفته و بارها از انتشار 
بوهای ناشناخته گلایه می کنند و هربار متولی محیط زیست با یک 
مصاحبه ساکنان را قانع می کند که نگرانی نیست .وقتی مردم ابراز 
گلایه می کنند یا انتقادشان درجامعه مطرح می شود تازه متولیان 
امر در پی یافتن پاسخی برای اقناع افکار عمومی می گردند . این 
روزها دوباره مردم بندرخمیر تاوان همجواری با صنایع را می دهند . 
و پاسخ های متنوع اداره محیط زیست هم نتوانسته التیام بخش وضع 
پدید آمده باشد .  اردیبهشت و خرداد امسال انتشار طولانی مدت 
بوی گاز در مناطق صنعتی و سکونتگاه های انسانی غرب بندرعباس 
امان ساکنان را بریده بود که محیط زیست اعلام کرد "انتشار گاز از 
فلرهای پالایشگاهی عامل اصلی انتشار بوی یاد شده است ."مدیرکل 
محیط زیست استان در همین باره اضافه کرد : "فهرست ۲۵صنعت 
آلاینده سال گذشته را تهیه و به سازمان حفاظت محیط زیست 
مالیاتی که  امور  را سازمان  آنها  اسامی  اما  ایم  ارسال کرده  کشور 

عوارض و جرایم آلایندگی را دریافت می کند باید اعلام کند."
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کارفرمایان تا قبل از ۳۱ شهریور 
لیست حق بیمه را ارائه کنند

مدیرکل تامین اجتماعی استان هرمزگان گفت: 
با توجه به اینکه روز پایانی شهریور ماه جمعه 
و تعطیل می باشد، کارفرمایان قبل از پایان ماه 
عباس  نمایند.  ارائه  را  خود  بیمه  حق  لیست 
اکبری مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان عنوان 
پایانی  روز  اینکه  به  توجه  با  کارفرمایان  کرد: 
ارسال  روز  آخرین  و  بوده  جمعه  ماه  شهریور 
لیست و حق بیمه، صاحبان کسب و کار برای 
برخورداری از مهلت قانونی و جلوگیری از جرائم، 
لیست و حق بیمه را تا قبل از روز ۳۱ شهریور به 
سازمان تامین اجتماعی ارسال و پرداخت کنند.
اکبری اظهارداشت: در حال حاضر بیش از سی 
هزار کارگاه فعال در استان هرمزگان مشغول به 
فعالیت هستند که هر ماه لیست بیمه خود را 
به سازمان تأمین اجتماعی ارسال می نمایند. وی 
روز  تعطیلی  به  توجه  با  کارگاه ها  این  ادامه داد: 
پایانی شهریور ماه سعی کنند لیست بیمه خود را 
تا پیش از ۳۱ شهریور ماه ارائه نمایند تا مشمول 

جرایم نشوند.

ظرفیت تامین آب آشامیدنی 
»سوزا« قشم ۴۰ درصد افزایش 

یافت

تا  مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان گفت: 
پیش از این ظرفیت آب شیرینکن سوزا قشم 
بود  روز  شبانه  در  مترمکعب  و ۲۰۰  یکهزار 
که با نصب و تجهیزات جدید، ۴۰ درصد به 
این ظرفیت اضافه شد. عبدالحمید حمزه پور 
تشریح  و  سوزا  شیرین کن  آب  از  بازدید  در 
با نصب و نوسازی  افزود:  این پروژه  جزئیات 
شبانه  در  مترمکعب   ۸۰۰ جدید،  تجهیزات 
روز به ظرفیت آب شهر سوزا اضافه شد و در 
حال حاضر تولید این آب شیرینکن ۲ هزار 
مترمکعب در شبانه روز است.وی بیان کرد: 
تولید  ظرفیت  افزایش  هدف  با  سرمایه گذار 
توسعه  به  اقدام  سوزا  سایت  در  شیرین  آب 
پیش  باب  یک  احداث  دریا،  آبگیر  حوضچه 
تصفیه بتنی به ظرفیت سه هزار مترمکعب و 
طراحی و ساخت پکیج آب شیرین کرده است.
مدیرعامل آبفا هرمزگان اظهار کرد: با افزایش 
زمان  سوزا،  کن  شیرین  آب  سایت  ظرفیت 
آبگیری کاهش و مشکلات کم آبی که پیشتر 
در این شهر وجود داشت، رفع شد.حمزه پور 
گفت: هزینه ایجاد این تاسیسات ۲۰۰ میلیارد 
در  و  بخش خصوصی  توسط  که  است  ریال 
قالب قرارداد خرید تضمینی انجام شده است.
با افزایش ظرفیت آب شیرینکن شهر بندری 
واقع شده  در جنوب سواحل قشم  سوزا که 
است، جمعیتی افزون بر ۱۰ هزار نفر از اجرای 

این پروژه بهره مند شدند.

خبر

صدور مجوز ۱۳ سازه جدید در سواحل هرمزگان

معاون مهندسی و عمران بنادر و دریانوردی هرمزگان 
گفت: ۱۳ سازه غیرمجاز در سواحل این استان با طی 

کردن فرآیند قانونی مجوزدار شدند. 
حمید کمالی بیان داشت: در شش ماهه نخست سال 
الزامات صورت گرفته و پیگیری های  جاری بر اساس 
انجام شده از سوی اداره مهندسی سواحل اداره کل بنادر 
سواحل  در  مجاز  غیر  سازه   ۱۳ استان،  دریانوردی  و 
دریافت  به  موفق  قانونی  فرآیند  کردن  طی  با  استان 
مجوز شدند و ۶ درخواست صدور مجوز دیگر نیز در 
دست بررسی است.وی از موافقت با تمدید مجوز ساخت 

بندر چند منظوره در استان هرمزگان و همچنین صدور 
موافقت اولیه جهت احداث دستک و خطوط لوله آبگیر 

از دریا در استان هرمزگان خبرداد.
معاون مهندسی و عمران اداره کل بنادر و دریانوردی 
پیرامون  معاونت  این  اقدامات  دیگر  از  هرمزگان 
صدور مجوزها به صدور مجوزهای تاسیس و ساخت 
کارگاه های ساخت و تعمیر شناور و بهره برداری از اسکله 
نفتی ۳۵ هزارتنی شرکت ساخت و بهره برداری حرا در 
جزیره قشم و بندر چندمنظوره شهید سلیمانی گچین 
پنجمین  و  بیست  برگزاری  گفت:  کرد.کمالی  اشاره 
نشست کمیته ساماندهی و مدیریت سواحل با موضوع 
و  نخیلو  بندرگاه  جنوب  ضلع  ساحلی  نوار  فرسایش 
روستای  منازل مسکونی  به سمت  دریا  آب  پیشروی 
نخیلو ناشی از احداث بندرگاه نخیلو از دیگر اقدامات 

انجام شده این معاونت است.
سامانه  آموزشی  دوره  برگزاری  برای  هماهنگی  وی، 
یکپارچه  مدیریت  طرح  تدقیق  مطالعات   DSS
در  عمق سنجی  عملیات  و   )CZM(ساحلی مناطق 
بنجی  بندر  حوضچه  و  مبارک  کوه  ساحلی  محدوده 

در سواحل مکران با هدف تهیه اطلاعات هیدروگرافی 
برای دستیابی به یک مرجع قابل اطمینان و مطالعات 
رسوب گذاری و برنامه مدون لایروبی را از دیگر اقدامات 
عنوان کرد.معاون مهندسی و عمران اداره کل بنادر و 
در  معاونت  این  اقدامات  دیگر  از  دریانوردی هرمزگان 
حوزه GIS نیز به برداشت اطلاعات مکانی سازه های 
دریایی و بندری در ۹۵ بندر چندمنظوره، صیادی و موج 
شکن های استان و پیاده سازی در سامانه و به روزرسانی 
بندر شهید   GIS اطلاعات مکانی و توصیفی سامانه
خدمات  ارائه  کیفیت  ارتقاء سطح  راستای  در  رجایی 
به فعالیت های عمرانی و سرمایه گذاری در بندر شهید 
رجایی عنوان کرد. کمالی از پیاده سازی سامانه سهند 
به عنوان VTS ملی در مجتمع بندری شهید رجایی 
در راستای بومی سازی سامانه کنترل ترافیک دریایی 
کشور)VTS( خبرداد و بیان کرد: در این زمینه شهریور 
امسال دوره آموزشی بهره برداری از سامانه ملی وی تی 
اس )سهند( با حضور کارشناسان مرتبط از واحدهای 
امور دریایی، فنی و نگهداری و مهندسی و عمران در 

مرکز آموزش سازمان بنادر و دریانوردی برگزار شد.

تمدید مهلت معرفی دانش آموزان پایه دوازدهم به نظام وظیفه

مهلت معرفی دانش آموزان پایه دوازدهم فارغ التحصیل 
سال ۱۴۰۱ به نظام وظیفه تا پایان مهرتمدید شد.معاون 
گفت:  هرمزگان  انتظامی  فرماندهی  عمومی  وظیفه 

وبا  فراجا  عمومی  وظیفه  سازمان  اطلاعیه  براساس 
توجه به اعلام سازمان سنجش آموزش کشور مبنی 
بر تأخیر در اعلام نتایج نهایی کنکور سراسری مربوط 
به پذیرفته شدگان دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی، 

ضوابط زیر برای مشمولان قابل اجراست.
حسن دستوری زاده افزود: این مشمولان درصورت 
قبولی )با کنکور یا بدون کنکور( در نیمسال اول سال 
تحصیلی )مهر ماه ۱۴۰۲( ثبت نام و با احراز شرایط 
گفت:  می شوند.وی  مند  بهره  تحصیلی  معافیت  از 
در صورت عدم قبولی یا عدم ادامه تحصیل موظفند 
تکلیف  تعیین  برای  ماه ۱۴۰۲  مهر  پایان  تا  حداکثر 
وضعیت خدمتی خود اقدام کنند.معاون وظیفه عمومی 

فارغ  مشمولان  افزود:  هرمزگان  انتظامی  فرماندهی 
التحصیل پایه دوازدهم خرداد و شهریور ماه سال ۱۴۰۱ 
دارای برگ آماده به خدمت بدون غیبت به تاریخ یکم 
مهر ماه یا یکم آبان ماه ۱۴۰۲، می توانند با ارائه گواهی 
مجاز بودن انتخاب رشته )سازمان سنجش یا سازمان 
الکترونیک  خدمات  دفاتر  به  آزاد(  دانشگاه  مرکزی 
از ثبت  نمایند و پس  )پلیس ۱۰+( مراجعه  انتظامی 
ماه  آذر  اول  تاریخ  تا  را  اعزام خود  درخواست تمدید، 
۱۴۰۲ تمدید کنند. سرهنگ دستوری زاده گفت: این 
دسته از عزیزان برای کسب اطلاعات بیشتر می توانند از 
www. طریق پایگاه اطلاع رسانی سازمان به نشانی

vazifeh.police.ir مراجعه کنند.

کاروانسرای بستک ثبت 
جهانی شد

و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
کاروانسرای  گفت:  هرمزگان  صنایع دستی 
ثبت  ایران  کاروانسراهای  مجموعه  در  بستک 
جهانی شد. محمد محسنی با اعلام این خبر 
کمیته  نشست  پنجمین  و  چهل  در  گفت: 
میراث جهانی یونسکو که در ریاض عربستان 
پرونده  گذشته  روز  است،  برگزاری  حال  در 
ثبت  به  و  شد  تأیید  ایران«  »کاروانسراهای 
 ۵۴ از  یکی  بستک  کاروانسرای  که  رسید 
کاروانسراهای ایران در این فهرست بود.مدیرکل 
صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی، 
ثبت  اثری  وقتی  اینکه  به  اشاره  با  هرمزگان 
و  حفظ  راستای  در  با  باید  شود  می  جهانی 
میراث  افزود:  کنیم،  اقدام  اثر  آن  از  صیانت 
است  گذشتگان  از  باقیمانده  آثار  فرهنگی 
آثار،  حفظ  با  است  لازم  و  رسیده  ما  به  که 
نسل های  به  را  هویت ساز  گنجینه های  این 
ادامه داد: ثبت جهانی  بعدی منتقل کنیم.او 
توسعه  در  مهمی  نقش  بستک  کاروانسرای 
این فرصت  از  باید  گردشگری منطقه دارد و 
در راستای توسعه گردشگری و ایجاد کسب 
کنیم.کاروانسرای  استفاده  جدید  کارهای  و 
بستک متعلق به دوره قاجار است که در سال 
۱۳۷۷ به شماره ۲۲۳۳ در فهرست آثار ملی به 

ثبت رسیده است.

اعتراض شدید شورای شهر قشم به تقلیل جایگاه اداره کل  فرهنگ جزیرهخبر

به  شورا  این  گفت:  قشم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
مراتب  هنری  جامعه  بویژه  قشم  مردم  از  نمایندگی 
اداره کل  تقلیل جایگاه  به  نسبت  اعتراض شدید خود 
دارد.  اعلام می  را  این جزیره  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
شهر  شورای  اعضای  گفت:  قشمی  بازماندگان  حبیب 
نمایندگان منتخب و بی واسطه مردم هستند.وی افزود: 
از مردم قشم  نمایندگی  به  اسلامی شهر قشم  شورای 

بویژه جامعه هنری، مراتب اعتراض شدید خود نسبت 
به تقلیل جایگاه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی این 
شهر  اسلامی  شورای  دارد.رئیس  می  اعلام  را  جزیره 
قشم تصریح کرد: انتظار است تمامی مسوولان بویژه 
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم و وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی جایگاه اداره کل مستقر در قشم را احیا 
کنند.بازماندگان قشمی خاطرنشان کرد: تقلیل صورت 
گرفته به شدت مورد انتقاد و موجب گلایه مندی مردم 
جزیره قشم است و انتظار می رود ارکان دولت مردمی 

انتقادات مردم قشم را ترتیب اثر دهند.
اجتماعی  و  فرهنگی  معاون  امسال  شهریورماه  اوایل 
منطقه آزاد قشم اعلام کرد : مردادماه سال جاری، مدت 
زمان تفاهمنامه سه ساله بین دبیرخانه شورایعالی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی با وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
پایان یافته و از سوی دبیرخانه هم اقدامی برای »تمدید 
تفاهمنامه« صورت نگرفته بود، اما با توجه به رضایتمندی 
مجموعه وزارتخانه از عملکرد تشکیلات یکپارچه فرهنگی 
در جزیره قشم و روند همکاری ها قالب یک اداره کل 

مدیرعامل  و  مدیره  هیات  رییس  پیرو دستور  مستقل، 
سازمان، در آینده نزدیک، نشستی با وزیر محترم فرهنگ 
تفویض  جدید  تفاهمنامه  انعقاد  برای  اسلامی  ارشاد  و 
تا  کرد  خواهیم  برگزار  قشم  آزاد  منطقه  به  اختیارات 
همچون یک دهه اخیر، رسالت های مهم وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی در سطح ساختار سازمانی یک اداره کل 
را حفظ و صیانت کنیم.این مقام مسئول تصریح کرد: 
توافقات اولیه با مدیرکل امور استان های وزارت فرهنگ 
این مهم صورت گرفته و  برای تحقق  ارشاد اسلامی  و 
این تفاهمنامه در قالب برگزاری  قانونی عقد  تشریفات 
منطقه  و  وزارتخانه  بین  مشترک  حضوری  نشست 
آزاد قشم در دست انجام است.اما  مدیر کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی هرمزگان در اقدامی ناگهانی ،خانم صالحه 
ارشاد  و  فرهنگ  اداره  عنوان سرپرست  به  را  ایرانمنش 
نافی   اتفاق  این  اسلامی منطقه آزاد قشم، معرفی کرد. 
گفته های معاون فرهنگی منطقه آزاد قشم است که وعده 
تثبیت اداره کل فرهنک و ارشاد اسلامی منطقه آزاد قشم 

را در آینده نزدیک  داده است . 

توزیع کتاب های درسی در مدارس هرمزگان 
والدین دانش آموزان در هرمزگان می توانند با مراجعه به مدارس، کتاب های دانش آموزان خود را دریافت کنند.مدیرکل 
آموزش و پرورش هرمزگان گفت: توزیع کتاب ها از هفته قبل در مناطق مختلف استان آغاز شده و اکنون نیز در سطح مدارس 
در حال توزیع است.محمد قویدل گفت: ۴۳۰ هزار دانش آموز هرمزگان برای سال تحصیلی جدید نام نویسی شده اند.وی 
افزود: سه هزار و ۵۰۰ واحد آموزشی با ۱۸ هزار کلاس درس استان نیز برای تحصیل دانش آموزان آماده شده است.مدیرکل 
آموزش و پرورش هرمزگان افزود: ۲۸ هزار نیروی آموزشی و اداری نیز برای سال تحصیلی جدید آماده هستند.قویدل گفت: 

دانش آموزان کلاس اول ابتدایی نیز روز پنجشنبه ۳۰ شهریور ماه در مدارس حاضر می شوند.
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امدادرسانی به ۱۹ حادثه دیده 
در هرمزگان

هرمزگان  احمر  هلال  جمعیت  مدیرعامل 
ماه  پایانی  روزه   ۳ تعطیلات  طول  در  گفت: 
استان  احمر  هلال  جمعیت  امدادگران  صفر، 
هرمزگان به ۱۹ حادثه دیده امدادرسانی کردند. 
مختار سلحشور گفت: طی ۷۲ ساعت گذشته 
احمر  هلال  جمعیت  نجاتگران  و  امدادگران 
از جمله  مورد حادثه  در ۱۴  با حضور  استان 
خدمات  و  شهری  خدمات  جاده ای،  حوادث 
حادثه   ۱۹ به  امدادرسانی  به  موفق  حضوری 
در  امدادگر   ۳۸ کرد:  بیان  شدند.وی  دیده 
قالب ۱۵ تیم عملیاتی در اجرای این عملیات 
ها مشارکت داشتند.مدیرعامل جمعیت هلال 
احمر استان هرمزگان با اشاره به آمادگی کامل 
نیروهای امدادی جهت امدادرسانی در حوادث 
خاطرنشان کرد: تلفن ۱۱۲ ندای امداد جمعیت 
هلال احمر دراستان ۲۴ ساعت شبانه روز آماده 

پاسخگویی به حادثه دیدگان است.

خبر بیش از ۵۰۰ کیلوگرم موادمخدر در هرمزگان کشف شد

فرمانده انتظامی هرمزگان از کشف ۵۰۵ کیلو و ۹۸۵ گرم انواع موادمخدر در ۲ 
عملیات منسجم و مشترک پلیسی در شهرستان های جاسک و حاجی آباد خبر داد.

سردار علی اکبر جاویدان روز یکشنبه در تشریح این خبر افزود: ماموران انتظامی 

جاسک به همراه ماموران پلیس مبارزه با موادمخدر هرمزگان، با انجام اقدامات 
اطلاعاتی از انباشت محموله موادمخدر توسط قاچاقچیان در نوار ساحلی اسکله 
»یکبنی« مطلع و پیگیری موضوع را به صورت ویژه در دستورکار خود قرار دادند.

وی بیان کرد: ماموران با تشکیل چند اکیپ با گشت زنی در محور نوار ساحلی واقع 
در حوزه استحفاظی جاسک، موفق به کشف هفت کیسه موادمخدر انباشت شده 
به مقدار ۲۲۵ کیلو و ۹۵ گرم حشیش و مقدار ۴۸ کیلو و ۱۹۰ گرم شیشه در 
محل شدند.فرمانده انتظامی هرمزگان اظهار کرد: همچنین ماموران پلیس مبارزه با 
موادمخدر حاجی آباد با همکاری ماموران پلیس مبارزه با موادمخدر یزد، در عملیاتی 
دیگر پس از انجام اقدامات اطلاعاتی، یک محموله موادمخدر در حال تردد به سمت 
»باغات« و قبل از روستای »باینوج« در حاجی آباد را شناسایی و به راننده خودرو 
دستور ایست دادند.جاویدان تصریح کرد: راننده خودرو بدون توجه به فرمان پلیس 
و علائم بازدارنده با تغییر مسیر اقدام به فرار کرد که باتوجه به سرعت عمل ماموران 
پس از طی مسافتی تعقیب و گریز، خودرو متوقف و در بازرسی از آن، ۲۲۰ کیلوگرم 
حشیش و هفت کیلو و ۷۰۰ گرم تریاک کشف شد.این مقام ارشد انتظامی استان 
با اشاره به دستگیری قاچاقچی و پیگیری پلیس جهت شناسایی و دستگیری سایر 
عناصر سوداگران مرگ، تصریح کرد: طی این عملیات ها در مجموع ۵۰۵ کیلو و ۹۸۵ 

گرم انواع موادمخدر در استان کشف شد.

چندی  که  جوانی  پسر  مادر  ۲۴:حرف های  حادثه 
به قتل رسید،بسیار درس آموز و  بندرعباس  قبل در 
شنیدنی است ؛ او درست در روز اجرای حکم قصاص، 
قاتل پسرش را بخشید. هرچند او تمایلی به دریافت 
هیچ پولی نداشت و اعلام کرد برای رضای خدا قاتل 
را بخشیده اما قاتل ۹۰۰ میلیون تومان وجه المصالحه 
پرداخت کرد ولی این زن نه تنها این پول را قبول نکرد، 
بلکه با این مبلغ توانست رضایت اولیای دم ۴ پرونده 
قتل دیگر را جلب کرده و ۴ قاتل دیگر را نیز به زندگی 
برگرداند. ملیحه اکبری زرندی، همان زن خوش قلب و 
نیکوکار است. بااینکه او پسر جوانش را که هزار و یک 
امید و آرزو برایش داشت از دست داده؛ اما با تصمیم 

بزرگی که گرفت توانست به ۵ نفر زندگی ببخشد.
درباره پسرتان صحبت کنید. پیش از این حادثه 

چه شرایطی داشت؟
پسرم علی نورالدینی شاه آبادی، متولد سال ۱۳۶۸ و 
مهندس عمران بود. او پسر باهوشی بود که در دانشگاه 
امیرکبیر تحصیل کرده بود. علی به تازگی متاهل شده 
اما فرزندی نداشت. ما اهل زرند کرمان هستیم و علی 
برای کار به بندرعباس رفته بود و رئیس کارگاه پروژه 
فرودگاه  ارتباطی  های  تاکسی وی  بهسازی  و  توسعه 

بندرعباس بود. که این حادثه تلخ برایش اتفاق افتاد.
درباره جزئیات حادثه اطلاعاتی دارید؟ چطور 

شد که علی به قتل رسید؟
برای یک شرکت  قتل شد  مرتکب  که  فردی  و  علی 
پیمانکار فرودگاه کار می کردند. این شرکت ظاهرا طلب 
از  باید طلبش را  او فکر می کرد  متهم را نداده بود و 
پسر من بگیرد. به همین دلیل با یک ظرف بنزین به 
محل کار پسرم رفت و او را آتش زد. این حادثه روز 
۹ شهریور ماه سال ۱۴۰۰ اتفاق افتاد و پسرم چند روز 

در بیمارستان بود تا اینکه روز ۲۰ شهریور فوت شد.
در روزهایی که علی روی تخت بیمارستان بود 

چه وضعیتی داشت؟
هم  شرایط  همین  در  اما  می کشید  زیادی  درد  او 
با یک ظرف  او گفت متهم  می توانست صحبت کند. 
بنزین به اتاقم آمد. وقتی دیدم که می خواهم بنزین را 
به رویم بریزد دستم را چلوی چشمانم گرفتم تا بنزین 
و همه  باره سوختم  به یک  اما  نشود  داخل چشمانم 

وجودم آتش گرفت.
ظاهرا خواسته شما بعد از فوت فرزندتان قصاص 
بخشش  به  حاضر  که  شد  چطور  اما  بود.  قاتل 

شدید؟
من از اول هم قصاص می خواستم. حتی وقتی پای چوبه 
دار هم رفتیم گفتم باید قصاص شود. آن روز طناب دار 
را دور گردن قاتل انداختند. او شروع به التماس کرد و 
یک بار طناب را باز کردند. اما من گفتم باید قصاص شود 

و دوباره طناب را دور گردنش انداختند. اما باز هم دلم 
نیامد و گفتم جان را خدا داده و خودش هم می گبرد و 
قاتل را بخشیدم. راستش را بخواهید چند شب قبل از 

روز اجرای حکم خواب امام رضا را دیده بودم.
درباره خوابی که باعث شد قاتل پسرتان را پای 

چوبه دار ببخشید بیشتر توضیح دهید.
دو هفته قبل از روزی که برای اجرای حکم تعیین 
رضا  امام  حرم  در  که  دیدم  خواب  من  بودند  کرده 
از  یکی  و  بود  دستم  میوه  از  پر  ظرف  یک  هستم. 

خادمان حرم هم کنارم ایستاده بود. همین طور که با 
خادم در حرم راه می رفتم به او گفتم خانه پسرم کنار 
ضریح امام رضا است و ... وقتی از خواب بیدار شدم حال 
عجیبی داشتم. در این دو هفته ای که تا روز اجرای 
حکم زمان باقی بود مدام گریه می کردم. از خدا و اما 
رضا خواستم که خودشان راهی جلوی پایم بگذارند تا 
بهترین تصمیم را بگیرم. می ترسیدم. با اینکه قصاص 
کردن حق من بود و قاتل پسرم را به قتل رسانده بود؛ اما 
با خودم می گفتم چرا من باید جان یک نفر را بگیرم. این 

شرایط ادامه داشت تا اینکه روز اجرای حکم فرا رسید.
در لحظه آخر چه حالتی به شما دست داد که 

قانل را بخشیدید؟
گفتم برای رضای خدا و آرامش روح پسرم قاتلش را 
می بخشم. اما مسئولانی که آنجا بودند گفتند می توانی 
وجه المصالحه دریافت کنید. من گفتم نمی خواهم اما 
آنها گفتند این حق شما است و به قاتل یک ماه مهلت 

دادند تا ۹۰۰ میلیون تومان پرداخت کند.
وجه  تومان  میلیون   ۹۰۰ با  که  دهید  توضیح 

المصالحه چه کردید؟
ظاهرا خانواده قاتل چند روز هم زودتر از مهلت یک 
ماهه این پول را به حساب دادگستری واریز کرده بودند 
اما من گفتم این پول را نمی خواهم و صرف کار خیر 
کنید که پیشنهاد دادند می شود با این پول چند زندانی 
را آزاد کرد که من هم موافقت کردم و با این مبلع ۴ 
نفر که محکوم به قصاص شده بودند و قرار بود حکم 
شان اجرا شود توانستند رضایت اولیای دم پرونده ها 

را جلب کنند.
با تصمیم بزرگی که شما گرفتید علاوه بر قاتل 
علی، ۴ نفر دیگر که قرار بود قصاص شوند از 
چوبه دار نجات پیدا کردند. حالا چه احساسی 

دارید؟
دوشم  روی  از  باری  انگار  می کنم.  آرامش  احساس 
پسرم  به  خلوت  در  ام.  شده  راحت  و  شده  برداشته 
می گویم من از خونت نگذشتم. بلکه همه چیز را به خدا 
واگذار کردم. هرچند در این ماجرا فقط پسر من قربانی 
شد؛ اما خدا را شکر می کنم که به برکت این روزهای 
عزیز با وجه المصالحه ای که پرداخت شد ۴ نفر دیگر که 

هر کدام خانواده و عزیزانی دارند به زندگی برگشتند. 
جا دارد از مسئولان قضایی بندرعباس که تلاش زیادی 
انجام دادند، به خصوص آقای شاهرخ نیا که پیشنهاد 

آزاد کردن زندانی با وجه المصالحه را دادند تشکر کنم.
محکومان بخشیده شده چه کسانی هستند؟

یکی از افرادی که با وجه المصالحه به دست آمده از 
پرونده قتل تکنسین پیمانکار فرودگاه از چوبه دار نجات 
پیدا کرد جوانی است که ۱۷ سال پشت میله های زندان 
بود. او با یکی از اقوامش بر سر ۵۰۰ هزار تومان دچار 
از خیابان  با همسرش  او یک روز وقتی  بود.  اختلاف 
می گذشت این مرد را دید و آنها با یکدیگر درگیر شدند. 
آنطور که این مرد می گوید اول طرف مقابل چاقو کشید 
اما او چاقو را گرفت و چند ضربه به او زد تا ۱۷ سال را 
با کابوس چوبه دار پشت میله های زندان بگذراند. این 
پرونده در نهایت پس از ۱۷ سال با اعلام رضایت اولیای 

دم و آزادی قاتل بسته شد.
نفر پسر جوانی است که سال ۹۸ در جریان  دومین 
درگیری با دوستش در یکی از محله های بندرعباس او 
را به قتل رسانده بود. این محکوم به قصاص نیز ۴ سال 
را پشت میله های زندان گذراند و در یک قدمی چوبه 
دار بود که با وساطت مسئولان قضایی اولیای دم حاضر 

شدند با دریافت دیه از اجرای حکم صرف نظر کنند.
محکوم به قصاص دیگری که در این بین بخشیده شد 
کارگر یک باغ در کیش بود که زنی را به قتل رسانده 
بود. این ماجرا به ۷ سال قبل برمی گردد. در جریان این 
حادثه زن جوان و دوستانش به اشتباه وارد باغی شده 
بودند و کارگر باغ نیز با آنها درگیر شده و در این بین 
زن جوان به قتل رسیده بود که اولیای دم در نهایت با 

دریافت دیه از اجرای حکم قصاص صرف نظر کردند.
چهارمین نفری که با پرداخت دیه توانست از قصاص 
اتهام شلیک  به  بگریزد جوانی است که ۸ سال قبل 
مرگبار و قتل جوانی در یکی از خیابان های بندرعباس 
همیشه دست  جوان  این  هرچند  بود.  بازداشت شده 
داشتن در این قتل را انکار کرده است اما با استناد به 
ادله به دست آمده به قصاص محکوم شده بود و با قطعی 
شدن رای در یک قدمی چوبه دار قرار داشت که در 

نهایت اولیای دم با دریافت دیه او را بخشیدند.

تصادف خودروی اداره 
دامپزشکی جاسک با شتر

جاسک  شهرستان  دامپزشکی  اداره  خودروی 
بیماری  با  مبارزه  مأموریت  از  بازگشت  حین 

های دامی با شتر در جاده تصادف کرد.
دامپزشکی  اداره  رییس  سهرابی،  محمد 
شهرستان جاسک گفت: تصادف خودرو اداره 
دامپزشکی شهرستان جاسک با شتر، در هنگام 
های  بیماری  با  مبارزه  مأموریت  از  بازگشت 

دامی، رخ داد.
جاسک- جاده   ۴۵ کیلومتر  در  تصادف  این 

کنارک به وقوع پیوست که منجر به مصدومیت 
یکی از پرسنل این اداره و همچنین سبب بروز 

خسارت زیادی به خودرو این اداره شد.
به گفته سهرابی، علت اصلی این حوادث، عدم 
بودن  رها  و  شترها  سرگردانی  ساربان،  وجود 
آن ها در سطح منطقه و جاده ها است و به 
کرات سبب تصادفات و از دست رفتن جان های 
زیادی در محور جاسک به سیریک و جاسک به 
کنارک بوده اند و می طلبد که به منظور اسکان 
و محصور نمودن شترهای سرگردان، چاره ای 

بیاندیشند.

توقیف قایق تنُدروی حامل دام 
زنده قاچاق در آب های قشم 

مرزبانان پایگاه دریابانی قشم یک فروند قایق 
این  قاچاق در آب های  زنده  دام  تنُدرو حامل 
دریابانی  پایگاه  کردند.فرمانده  توقیف  جزیره 
توقیفی ۱۴  شناور  از  بازرسی  در  گفت:  قشم 

راس احشام قاچاق از نوع گوسفند کشف شد.
پایگاه  مرزبانان  افزود:  متاجی  صفر  سرهنگ 
کنترل  و  زنی  گشت  هنگام  قشم  دریابانی 
احشام  حامل  قایق  فروند  یک  آبی  مرزهای 
قاچاق را مشاهده کردند.وی ادامه داد: مرزبانان 
با تنگ  بی درنگ شناور یادشده را تعقیب و 
آن  سرنشینان  و  قاچاقچیان  بر  عرصه  کردن 

قایق را ناچار به توقف کردند.
به  اشاره  با  قشم  دریابانی  پایگاه  فرمانده 
دستگیری یک قاچاقچی در این عملیات گفت: 
در بازرسی از شناور توقیفی ۱۴ راس احشام 

قاچاق از نوع گوسفند کشف و توقیف شد.
احشام  ارزش  داد:  توضیح  متاجی  سرهنگ 
پنج  توقیفی  شناور  احتساب  با  شده  کشف 

میلیارد و ۷۰۰ میلیون ریال برآورد شده است.
وی اضافه کرد: دریادلان پایگاه دریابانی قشم 
با قاطعیت و اشراف کامل بر مرزهای آبی این 
دارند  کامل  نظارت  اسلامی  میهن  از  خطه 
با قاچاق دام زنده، قاچاق سوخت و  و مقابله 
برخورد با افراد سودجو را در دستور کار خود 

قرار داده  اند.

خبر

قاتل پسرم را بدون چشمداشت بخشیدم : 

مـن از اول هـم قـصـاص مـی خـواسـتـم
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مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان  اعلام کرد: 

ثبت نام بیش از 8۰هزار نفر درنهضت ملی مسکن

مدیر کل راه و شهرسازی استان هرمزگان گفت: با اعلام شرایط 
از  استعلام  و  متقاضیان  نهایی  پذیرش  امکان  و  مندی  بهره  
مراجع ذیربط پس از بررسی و پالایش تا کنون بیش از ۱۴ هزار 

و ۹۱۹ نفر حائز شرایط و پذیرفته شده اند.
عباس کمالی تصریح کرد: از این تعداد پذیرفته شده ۵ هزارو 
نام  ثبت  اولیه  وجه  ریال  میلیارد  بر ۶۳۸  بالغ  نفر جمعاً   ۴۶۹
را واریز کرده اند. مهندس کمالی با بیان این که سهم  استان 
و ۹۵۰  هزار  تعداد ۴۹  ملی مسکن  نهضت  در طرح  هرمزگان 
تعداد  این   : کرد  بیان  است،  ساله   ۴ دربرنامه  واحد مسکونی  
انقلاب اسلامی،ستاد  بنیاد مسکن  با  مشارکت  واحد مسکونی 

جدید  شهر  عمران  شرکت  )ره(،  خمینی  امام  فرمان  اجرایی 
با  علوی از طریق متقاضیان در قالب واگذاری های گروهی و 
مشارکت بانک مسکن اجرا و تحویل متقاضیان می شود.وی در 
ادامه با بیان این که در ۴۲ شهر استان ثبت نام از متقاضیان 
به  انجام شده و  از طرح نهضت ملی مسکن  برای بهره مندی 
امر  این  تا کنون  استان  تامین زمین در مرکز  دلیل مشکلات 
لازم   هماهنگی  و  مجدد،اقدامات  بررسی  با  که  نشده  محقق 
به  برای متقاضیان حائز شرایط آماده شده و  نام   امکان ثبت 

زودی امکان ٍثبت نام فراهم و اعلام خواهد شد.
یک  اجرایی  گفت:عملیات  پایان  در  شهرسازی  راه   کل  مدیر 
هزار و ۳۶۰ واحد مسکونی در قالب ۳ پروژه ۴۰۰،۲۴۰ و ۷۲۰ 
واحدی در اردیبهشت ماه سال جاری با حضور مهندس دوستی 
استاندار هرمزگان  آغاز و با برنامه ریزی انجام شده در ۳ ماهه 
دوم سال مجدد از متقاضیان ثبت نام و عملیات اجرایی پروژه 

های مشابه در مرکز استان آغاز خواهد شد.
آماده واگذاری زمین  به  مشمولان طرح جوانی جمعیت هستیم  
طرح  رایگان  زمین  گفت:  هرمزگان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
این  یکهزار و ۲۹۰ مشمول  به  واگذاری  آماده  جوانی جمعیت 
اعلام  با  کمالی  عباس  است.  دوم  مرحله  طی  استان  در  طرح 
آینده  هفته  یک  تا  رایگان  زمین های   : اظهارداشت  خبر  این 
رودان،  میناب،  بندرعباس،  شهرستان های  در  متقاضیان  به 

بندرلنگه، بستک و پارسیان واگذار می شود.وی افزود: واگذاری 
این زمین ها در قطعه های ۲۰۰ متری به متقاضیانی که فرزند 
تحویل  است،  آمده  دنیا  به   ۱۴۰۰ سال  آبان ماه  از  آن ها  سوم 
می شود.مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان اظهار کرد: ۲ هزار 
و ۱۰۰ قطعه زمین نیز در مرحله نخست این طرح به واجدان 
 ۱۲۶ و  هفت هزار  تاکنون  یادآورشد:  شد.کمالی  واگذار  شرایط 
متقاضی برای دریافت زمین طرح جوانی جمعیت در هرمزگان 
نام نویسی کرده اند و پرونده دیگر متقاضیان نیز در حال بررسی 
است. وی با اشاره به اینکه در مراحل بعدی نیز به دیگر واجدان 
شرایط در استان هرمزگان زمین رایگان واگذار می شود، اضافه 
می توانند  زمین  دریافت  برای  شرایط  واجد  خانواده های  کرد: 
saman.mrud. نشانی  به  ملی  نهضت  جامع  سامانه  در 
این  در  بیشتر  اطلاعات  کسب  برای  یا  و  کرده  نام  ثبت   ir
خود  محل  و شهرسازی شهرستان های  راه  اداره های  به  زمینه 
مراجعه کنند.مهدی دوستی استاندار هرمزگان نیز پیش از این 
اینکه  به  اشاره  با  استان  مسکن  شورای  نشست  یازدهمین  در 
اعلام  است،  جمعیت  حوزه  در  کشور  فعلی  چالش  مهم ترین 
مردم  تشویق  و  این طرح  خانواده های مشمول  برای  بود  کرده 
پشتیبان مشخص  اراضی  باید  هر شهرستان  در  فرزندآوری  به 
شود تا در صورت تقاضا برای دریافت، مشکلی برای اهدای زمین 

وجود نداشته باشند

تعیین تکلیف ۲ هزار و 8۶۹ کانتینر 
متروکه تا پایان ماه 

تملیکی  اموال  فروش  و  آوری  سازمان جمع  عامل  مدیر 
بنادر  در  متروکه  کالای  کانتینر   ۸۶۹ و  هزار   ۲ گفت: 
استان هرمزگان تا پایان ماه تعیین تکلیف می شود. سید 
سال  به  مربوط  کالا ها  این  گفت:  اجتهادی  عبدالمجید 
است.اجتهادی  شده  متروکه  که  بوده   ۱۴۰۱ تا   ۱۳۹۶
افزود: ۱۸۶ کانتینر کالای متروکه در بنادر هرمزگان نیز 
مربوط به قبل از سال ۱۳۹۶ است که تا پایان این هفته 
تعیین تکلیف می شود.وی افزود: از سال ۱۳۹۰ تا ۱۳۹۹ 
استان  در  متروکه  اظهارنامه   ۲۶۶ و  هزار   ۳ به  نزدیک 
مرداد  تا  از سال ۱۴۰۰  ولی  است،  اعلام شده  هرمزگان 
آن  به  متروکه  اظهارنامه  و ۸۸  هزار  ۱۴۰۲ حدود شش 

اضافه شده است.
تملیکی  اموال  فروش  و  آوری  سازمان جمع  عامل  مدیر 
در  متروکه  اظهارنامه  هزار   ۹ از  بیش  مجموع  از  گفت: 
هرمزگان، سه هزار و ۴۶۵ اظهارنامه تعیین تکلیف شده 
این اظهارنامه ها شامل ۱۰ هزار  است.به گفته اجتهادی، 
 ۱۴۰۲ مرداد  تا   ۱۴۰۰ سال  به  مربوط  کانتینر   ۳۰۰ و 
است.وی گفت: روند تعیین تکلیف بیش از ۷ هزار کانتینر 
متروکه نیز که مربوط به سال ۱۴۰۲ تا هفته قبل است 
در حال اجراست.رئیس سازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی گفت: این آمار در حال تغییر است و برای اینکه 
این کالا ها در اختیار اموال تملیکی قرار بگیرد، باید اداره 
برای  بنادر دریانوردی اظهارنامه متروکه را تنظیم و  کل 
تملیکی  اموال  برای  را  آن  نیز  گمرک  و  ارسال  گمرک 

ارسال کند.

انعقاد تفاهم نامه بین شهرداری 
بندرعباس و شرکت پیشگامان توسعه 

ارتباطات
تفاهم نامه اجرای پروژه فیبرنوری میان شرکت پیشگامان 

شد.  منعقد  بندرعباس  شهرداری  و  ارتباطات  توسعه 
پروژه  اجرای  ضمن  ارتباطات،  توسعه  پیشگامان  شرکت 
اختصاصی  نوری  فیبر  کیلومتر   ۸۷/۵ حدود   ،  FTTH
جهت شهرداری بندرعباس را نیز اجرا می نماید و با توجه 
منظور  به  نوری  فیبر  شبکه  توسعه  نامه؛  تفاهم  این  به 
ارائه سرویس FTTH در سطح شهر بندرعباس اجرا می 
فاوا گفت: شرکت پیشگامان توسعه  گردد.رئیس سازمان 
ارتباطات به صورت فاز بندی شده نسبت به اجرای این 
اجرای  با  همزمان  اول  فاز  در  که  نماید  می  اقدام  پروژه 
کیلومتر   ۲۵ مشترک  مسیرهای  در   FTTH پروژه 
فاوا  سازمان  فنی  مشخصات  طبق  اختصاصی  فیبرنوری 
شهرداری،  ارتباطات  توسعه  برای  بندرعباس  شهرداری 
مناطق چهارگانه و سازمان های تابعه نیز اجرا می شود و 
در فاز دوم نیز پس از اجرای پروژه FTTH، حدود۶۲/۵ 
در  بندرعباس  شهرداری  اختصاصی  نوری  فیبر  کیلومتر 
 مسیرهای غیر مشترک برای شهرداری اجرا خواهد گردید.

نوری  فیبر  توسعه  کرد:  نشان  خاطر  کوت  اهل  فاطمه 
نقش مهمی در توسعه شهر هوشمند دارد.وی گفت: فیبر 
نوری یک رسانه ارتباطی بسیار سریع و کارآمد است که 
می تواند برای انتقال حجم زیادی از داده ها در فواصل 
طولانی استفاده شود.اهل کوت افزود: این ویژگی ها فیبر 
برنامه  از  پشتیبانی  برای  آل  ایده  ای  گزینه  به  را  نوری 
توجه  با  و  کند  می  تبدیل  هوشمند  شهر  خدمات  و  ها 
اولویت  از  یکی  هوشمندسازی،  در  شهرداریها  نگرش  به 
های سازمان در انجام پروژه های فناوری اطلاعات رعایت 
در  فاوا  سازمان  است.رئیس  قانونی  و  لازم  استانداردهای 
ادامه با توجه به عملیات اجرایی این پروژه ملی در شهر 
بندرعباس به برخی از برنامه ها و خدمات شهر هوشمند 
که از فیبر نوری استفاده می کنند نام برد که به مدیریت 
از  مراقبت  انرژی،  کنترل  شهری،  نظارت  نقل،  و  حمل 
فیبر  توسعه  تاکید کرد:  اشاره کرد.وی  توان  سلامت می 
است  شهرهایی  برای  کلیدی  گذاری  سرمایه  یک  نوری 
و  یابند  دست  هوشمند  شهر  اهداف  به  خواهند  می  که 
فیبر نوری سرعت، کارایی و قابلیت مورد نیاز برای اجرای 

برنامه های شهر هوشمند را فراهم می کند.

خبر

 بامتخلفان سقط غیرقانونی برخورد می شود 

مرضیه غلامحسینی : رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
از تشکیل کارگروه تخصصی پیشگیری از سقط جنین با هدف 
پیگیری و برخورد با متخلفان در صورت انجام سقط غیرقانونی 
جمعیت  جوانی  قرارگاه  جلسه  در  جاودان  غلامعلی  داد.  خبر 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان که با حضور معاونین بهداشت، 
رییس  دارو،  و  غذا  آموزشی،  دانشجویی،  فرهنگی  توسعه، 

مدیر  حقوقی،  دفتر  مدیر  جمعیت،  جوانی  قرارگاه  دبیرخانه 
دفتر بازرسی در سالن کوثر دانشگاه برگزار شد، اظهار داشت: با 
توجه به اهمیت طب ایرانی اسلامی در درمان ناباروری، ویزیت 
پزشک متخصص طب ایرانی اسلامی در شهرستان های میناب 

و بندرعباس انجام می شود.
درمان  خصوص  در  هرمزگان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
در  ناباروری  یک  سطح  کلینیک  داشت:  اظهار  نابارور  زوجین 
تمامی بیمارستان های دولتی استان به منظور ویزیت و انجام 
اقدامات تشخیصی درمانی اولیه زوجین نابارور راه اندازی شده 

است.
جاودان افزود: مرکز تخصصی سطح دو ناباروری در بیمارستان 
حضرت ابوالفضل میناب و بیمارستان شهدا بندرلنگه تجهیز و 
راه اندازی شده است که ویزیت تخصصی توسط متخصص زنان، 
شود.غلامعلی  می  انجام   IUI تخصصی  و خدمت  اورولوژیست 
جاودان همچنین اظهار داشت: مرکز ناباروری سطح سه دانشگاه 
واقع در بندرعباس تجهیز و بهینه سازی شده است و خدمات 
تخصصی ویزیت فوق تخصص، جنین شناس،IUI، IVF، عمل 

جراحی تخصصی و ... ارائه می شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان با بیان اینکه هزینه های 
مالی در حدود ۹۰ درصد هزینه ها تحت پوشش بیمه می باشد 
طرف  دانشگاه  سه  سطح  ناباروری  درمان  مرکز  داشت:  اظهار 

قرارداد بیمه های پایه است.
جاودان اظهار داشت: با اقدامات مراقبتی انجام شده برای مادران 
باردار در استان شاهد کاهش مرگ و میر مادران باردار به دلیل 
و  این شاخص مرگ  زایمانی هستیم و در حال حاضر  عوارض 
میر مادران باردار بدلیل عوارض زایمانی در استان از ۶۱ در صد 
هزار تولد در سال ۱۴۰۰ به ۲۳ درصد هزار تولد در سال ۱۴۰۱ 

کاهش یافته است.
ضمن  جلسه  این  در  هرمزگان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
تاکید بر همکاری و تعامل همه جانبه اعضاء در جهت اجرایی 
کردن مصوبات قرارگاه تاکید کرد و همچنین اظهار داشت: لازم 
و  نسل  افزایش  خصوص  در  مناسب  فرهنگی  برنامه های  است 
جوانی جمعیت در جامعه خصوصاً در بین اساتید، دانشجویان و 

کارکنان دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان انجام شود.

تردد بیش از ۵۵ هزار گردشگر به قشم در سه روز 

عبدالعلی پور اشرف : معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری 
سازمان منطقه آزاد قشم از تردد بیش از ۵۵ هزار گردشگر از 
مبادی ورودی و خروجی جزیره قشم از ۲۳ تا ۲۵ شهریورماه 
خبر داد. ادریس راموز با اعلام این خبر بیان داشت: با توجه به 
اینکه فصل گرما در جنوب کشور کم کم رو به افول است، حضور 

گردشگران در جزیره قشم بیشتر شده است.
وی ادامه داد: از ۲۳ تا ۲۵ شهریورماه بیش از ۵۵ هزار گردشگر 
از بنادر لافت و پهل، اسکله ذاکری و فرودگاه بین المللی جزیره 

قشم تردد کرده اند.
آزاد  منطقه  سازمان  گردشگری  و  اجتماعی  فرهنگی،  معاون 
قشم خاطرنشان کرد: همچنین با توجه به آغاز فصل گردشگری 
جزیره برنامه ریزی برای افزایش پروازها به قشم از سایر شهرها 
انجام شده است تا عبور و مرور گردشگران تسهیل گردد و طبق 
توافقات انجام شده با خطوط هواپیمایی به زودی این پروازها 

فعال می شوند.
به گفته راموز، با توجه به پیش رو بودن جشنواره پاییزه جزیره 
و هفته گردشگری پیش بینی می شود، سیر تصاعدی حضور 
ادامه  آتی  های  هفته  در  و  رو  پیش  تعطیلات  در  گردشگران 

داشته و آماده پذیرایی از آنها هستیم.
فراوان  های  جاذبه  با  قشم  زیبای  جزیره  گزارش،  بنابراین 
و  سنگاپور  از  بزرگتر  برابر   ۲.۵ مساحتی  دارای  گردشگری، 

از شن  آرام و پوشیده  با سواحل  این جزیره  باشد،  بحرین می 
های طلایی و نقره ای و غروب منحصر به فرد به عنوان نگین 
خلیج فارس شناخته می شود.سفر به قشم از سه مسیر هوایی 
)فرودگاه بین المللی قشم(، زمینی )سفر با خودروهای شخصی 
بندر لافت جزیره  به  بندرعباس  پهل  بندر  از طریق  و عمومی 
قشم توسط شناورهای لندینگ کرافت( و دریایی )از بندر شهید 
امکانپذیر  ذاکری شهر قشم(  بندر شهید  به  بندرعباس  حقانی 

است.
تنگه  از  با وسعت یک هزار و ۵۰۰ کیلومتر مربع  جزیره قشم 
به طول ۱۳۵ کیلومتر و  ایران  به موازات ساحل جنوبی  هرمز 
و  است  هرمزگان  استان  توابع  از  کیلومتر   ۱۱ میانگین  عرض 

۳۰۰ کیلومتر خط ساحلی دارد.
شهرستان قشم شامل جزیره  های قشم، هنگام و لارک با حدود 
استان  به موازات ساحل  تنگه هرمز  از  نفر جمعیت  ۱۵۰ هزار 
هرمزگان به طول ۱۵۰ و عرض میانگین ۱۱ کیلومتر در میان 

آب های خلیج فارس گسترده شده است.
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تحول در حکمرانی باید با محوریت مردم شکل بگیرد

اداری  شورای  دبیر  و  استانداری  منابع  و  مدیریت  توسعه  معاون 
استان گفت: از زمان حضور حجت الاسلام والمسلمین دکترعبادی 
سراسراستان  در  خوبی  به  بومی  جوان  طلاب  ظرفیت  از  زاده 
استفاده شده و به جوانان گام دوم اهمیت ویژه داده شده است.

ربیع  اعیاد  و  مبارک  ایام  تبریک  ضمن  نهاد  خاکی  دکترمحسن 
الاول، صبح امروز ۲۸ شهریور ماه ۱۴۰۲ در جلسه شورای اداری 
از  قدردانی  با  رودان  شهرستان  جمعه  امامین  تکریم  و  معارفه  و 
نماینده ولی فقیه دراستان جهت توجه ویژه و استفاده از جوانان 
بومی گام دوم انقلاب گفت: از ظرفیت طلاب جوان بومی به خوبی 
در سراسر استان استفاده شده و به جوانان گام دوم اهمیت ویژه 

داده شده است.
وی به بیانیه گام دوم انقلاب اشاره و گفت: بیانیه گام دوم انقلاب 
رسالتی بر همه مردم ایران و یک جهاد بزرگ برای ساختن ایران 

اسلامی است.
دبیر شورای اداری استان به سه مولفه خودسازی، جامعه پردازی 
و تمدن سازی در بیانیه گام دوم انقلاب مقام معظم رهبری اشاره 
و بیان کرد: با توکل، توسل و تلاش باید حداقل در سطح استانی 

الگوی حکمرانی را علاوه بر تحول، تقویت نیز کرد.

مردم شکل  با محوریت  باید  در حکمرانی  تحول  داد:  ادامه  وی 
بگیرد و جامعه روحانیت پیشران در این حوزه باشند.

دکتر خاکی نهاد به نقش مساجد در گام دوم انقلاب و رسیدن 
به تمدن نوین اسلامی اشاره و عنوان کرد: مساجد باید به عنوان 
کانون های تحول و تمدن سازی در جهت توسعه متوازن و پایدار 

در گام دوم انقلاب عمل کنند.
در  رهبری  معظم  مقام  فرمایشات  به  اشاره  با  استاندار  معاون 
باید حرکت  تحول  به  رسیدن  برای  کرد:  تاکید  تحول  خصوص 
جهشی و جهادی در همه زمینه ها و بخشها شکل بگیرد و مردم 

و دولت به وظایف خود که مشخص شده عمل کنند.
شورای  رئیس  و  استانداری  منابع  و  مدیریت  توسعه  معاون 
فرهنگی استانداری با یادآوری سیاست ها و برنامه های فرهنگی 
نماینده ولی فقیه در استان گفت: قرارگاه های فرهنگی با محوریت 
ائمه جمعه و جماعات و مردم در شهرستان ها و مساجد باید شکل 
بگیرد تا برای رسیدن به حکمرانی در تراز اسلامی نسل جدید را با 

مفاهیم انقلاب آشنا کنیم.
دکتر خاکی نهاد در بخش دیگری از سخنان خود به برنامه ریزی 
آینده نیروی انسانی استان اشاره کرد و گفت: برای ۲۰ سال آینده 
برنامه  کشورباید  درسطح  مسوولیت  و  درمناصب  ها  هرمزگانی 
فکرو  بزرگ   ایران  ساخت  جهت  آنها  نقش  ایفای  برای  و  ریزی 

تلاش شود.
دبیر شورای اداری استان در ادامه سخنان خود با تبیین فرامین 
معظم  رهبر  کرد:  عنوان  انتخابات  حوزه  در  انقلاب  معظم  رهبر 
انقلاب چهار مولفه امنیت، سلامت، رقابت، و مشارکت را در بحث 
انتخابات مورد تاکید قرار دادند و این چهار رکن باید در انتخابات 

پیش رو مورد توجه قرار گیرد.
وی اذعان کرد: ضرورت دارد نسبت به انتخابات باید جهاد تبیین 
قرار داریم و در  با دشمن  ما در جنگ ترکیبی  زیرا  بگیرد  شکل 
این جنگ دشمن با استفاده از عوامل به باورهای دینی، سیاسی، 
فرهنگی، امنیت و اقتصادی ما حمله می کند بنابر این روحانیت 

معزز در این زمینه می تواند در این صحنه کمک کند.
نشان  به  مزین  سیزدهم  دولت  کرد:  نشان  خاطر  استاندار  معاون 
انقلاب  امامین  مردم است و سند تحول دولت بر اساس گفتمان 
تدوین شده و بر چهار محور اصلی عدالت محوری، مردم پایه بودن، 
دانش بنیان بودن و خانواده محور بودن است که شاکله دولت در 

استان ها را تشکیل می دهد.
دکتر خاکی نهاد به تدوین سازو کار اشتغال بومیان در صنایع اشاره 
کرد و گفت: در سفر دی ماه سال ۱۴۰۰ رئیس محترم جمهور به 
اولویت  بر اساس آن مصوبه  استان هئیت دولت تصویب کرد که 
استخدام با بومی ها است و دراین راستا صنایع بزرگ موظف شدند 
که برای استخدام حتما آزمون برگزار کنند و اولویت جذب را برای 

بومیان در نظر گیرند.
ابتدای  از  گفت:  و  کرد  اشاره  مهم  اقدامات  از  دیگر  یکی  به  وی 
استقرار دولت سیزدهم در استان مجوز جذب ۳۶۶۲ نفر در استان 
از آنها در حوزه بهداشت  نفر  گرفته شده است که تقریبا دوهزار 
نفر در حوزه آموزش و پرورش و مابقی در دیگر  از هزار  و بیش 

دستگاه های اجرایی استان هستند.
معاون استاندار و رئیس شورای فرهنگی استانداری از دیگر اقدامات 
مهم جهت ایجاد امنیت شغلی خانواده ایثارگران به تعیین تکلیف و 
ساماندهی دردستگاه های اجرایی طبق قانون ایثارگران اشاره کرد 

و گفت: در این راستا ۲۰۸۷ نفر در استان تبدیل وضعیت شدند.
دبیر شورای اداری استان در پایان به برگزاری شورای اداری بخشی 
و سفرهای شهرستانی اشاره کرد و گفت: در سال گذشته دولت با 
هدف حل مسائل مردم به دستور استاندار محترم جلسات شورای 
 ۵ و  اصلی  جلسه   ۱۵ و  شد  برگزار  استان  های  بخش  در  اداری 
جلسه پیگیری تشکیل شد و ۱۰۰۹ مصوبه شورای اداری مصوب 

شد و تاکنون ۶۳ درصد از مصوبات انجام شده است.
در آیین معارفه حجت الاسلام "محمد بارانی" از زحمات و تلاش 
تقدیر  لوح  اهدا  با  دری"  "مهدی  الاسلام  حجت  ساله  پنج  های 

توسط معاون استاندار و فرماندار قدردانی شد.

تمهیدات لازم برای اسکان 
دانشجویان دختر اندیشیده شد

علوم  دانشگاه  دانشجویی  و  فرهنگی  معاون 
دانشگاه  رئیس   تأکید  با  گفت:  هرمزگان  پزشکی 
به  خوابگاهی  حوزه  در  بهینه  خدمت رسانی 
و  است  انجام  حال  در  دانشگاه  این  دانشجویان 
مساعدت های لازم در اسکان خوابگاه به دانشجویان 

دختر انجام شد.
یحیی میرزاده معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه 
داشت:  اظهار  باره  این  در  هرمزگان  پزشکی  علوم 
اسکان  جهت  در  لازم  تمهیدات  و  ریزی  برنامه 
ها  خانواده  تا  شده  انجام  مهر  اول  در  دانشجویان 
به خصوص دختران در خوابگاه های  و دانشجویان 

دانشجویی اسکان داده شوند.
وی افزود: دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در سطح 
در سطح  دانشجویی  خوابگاه  هرمزگان ۱۳  استان 
و  بندرلنگه  میناب،  بندرعباس،  های  شهرستان 
بستک دارد که یک خوابگاه دانشجویان خارجی در 

شهر بندرعباس مستقر است.
 یحیی میرزاده با بیان اینکه بیش از هزار و ۷۰۰ 
دانشگاه  این  دانشجویی  های  خوابگاه  در  دانشجو 
بلوک  اکنون  هم  داشت:  اظهار  شدند  داده  اسکان 
با ظرفیت ۴۰ نفر تجهیز و آماده  ۳ خوابگاه کوثر 

بهره برداری است.

ساماندهی توزیع واکسن گارداسیل 
در هرمزگان 

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
از ساماندهی توزیع واکسن گارداسیل در این استان 

خبر داد. 
حامد فلاح معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان صبح امروز در گفت وگویی رسانه ای اظهار 
کرد: از ابتدای شهریور ماه جاری، جهت جلوگیری 
واکسن  پخش  و  عرضه  در  سوء استفاده  هرگونه  از 
استان هرمزگان  )GARDASIL( در  گارداسیل 
و مبارزه با گران فروشی و انحصار در توزیع و پخش 
نوع چهارظرفیتی  عدالت،  برقراری  و  این محصول 
داروی  و  غذا  معاونت  حواله   طریق  از  واکسن  این 
از طرف متخصص  ارائه نسخه  با  هرمزگان و فقط 
بیماریهای عفونی و متخصص زنان، با نرخ ثابت یک 
میلیون و ۸۵۰ هزار تومان در داروخانه های مشخص 
شده به فروش می رسد و در هربار مراجعه فقط یک 
دوز واکسن به هر مصرف کننده عرضه می شود.وی 
ادامه داد: متقاضیان در شهر بندرعباس با مراجعه 
حضوری به واحد امور دارویی معاونت غذا و دارو و 
ارائه نسخه، پس از دریافت حواله، به داروخانه های 
مشخص شده جهت خرید و دریافت واکسن ارجاع 
داده می شوند و در سایر شهرستان های استان نیز از 
طریق مراجعه به مرکز بهداشت شهرستان و مکاتبه 
با معاونت غذا و دارو، روند دریافت واکسن در همان 

شهرستان انجام خواهد شد.

خبر
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خمیر قربانی توسعه صنعتی  غلامعباس شمس الدینی ،روزنامه نگار 

ادامه از صفحه یک ...
مسیحی عنوان داشت: "انتشار بوی نامطبوع در غرب بندرعباس 
از واحدهای نفتی است و در حال پایش، پیگیری و جمع آوری 
مستندات هستیم، هر زمان به قطعیت برسیم که کدام واحد در 
این موضوع دخیل است به طور حتم به دستگاه قضایی معرفی 

خواهیم کرد."
بوی  انتشار  بود که  ماه  اوایل دی  یا  آذرماه  اواخر  سال کذشته 
گاز حتی مردم و ساکنان غرب بندرعباس را دچار حالت تهوع 

می کرد. 
مدیرکل محیط زیست در پاسخ گفت در حال بررسی هستیم 
اما  سیاوش  ترابی کارشناس و پاسخگوی مرکز فوریت های گاز 
هرمزگان به صراحت گفت :" این بو که در سطح شهر بندرعباس 
به مشام می رسد براساس بررسی های انجام شده از خطوط شرکت 
گاز هرمزگان نبوده و هر چه هست از سمت صنایع و پالایشگاه 

هاست که باید بررسی کنند تا علت مشخص شود."
زمستان سال ۱۴۰۰ انتشار بوی گاز در شهر بندرعباس، روستاهای 
گچین،شهرستان قشم و بندر خمیررخی مردم را  علائمی مانند 
روابط  بازهم  کرد  روبرو  چشم  قرمزی  و  تهوع  حالت  بی حالی، 
عمومی شرکت گاز با اشاره به احساس بوی نامطبوع توسط هم 
استانی های عزیز در تاریخ ۲۹ دی ماه ۱۴۰۰ در بخش هایی از 
شهرستان بندرعباس به ویژه بخش گچین و شهرستان قشم و 
توسط  گرفته  بررسی های صورت  طبق  کرد:  بیان  بندر خمیر، 
پرسنل این شرکت، منشأ بوی احساس شده از تأسیسات متعلق 

به شرکت گاز استان در مناطق ذکر شده نبوده است.
اما محیط زیست استان اعلام کرد :" علت این بوی نامطبوع آسیب 
به بخشی از خط لوله انتقال میعانات گازی بوده است که در نتیجه 
البته  آن بوی گاز مناطقی از بندرعباس و قشم را فرا گرفت." 
محیط زیست استان صراحتا اعلام کرد : "شرکت های نفت فلات 
قاره سیری، قشم و لاوان و نیروگاه توانیر صنایعی هستند که 
از چند سال گذشته به طور متوالی در فهرست صنایع آلاینده 

استان هستند.
" از این دست موارد به کرات شاهد بوده ایم و مردم گلایه های 
خود را مطرح کرده اند پاسخ محیط زیست هم بیشتر گزارش 
عملکرد بازدیدها از صنایع و اخطارهای آلایندگی به صنایع مشکل 
دار بوده یا از اعلام نام برخی صنایع آلاینده به سازمان محیط 
زیست که متاسفانه پیدا کردن نامها هم کاری بسیار سخت به 

نظر می رسد . 
دوباره بوی گاز می آید )گاز ناشناخته به جای اکسیژن (

اگر تا حالا معمولا با کم شدن دما ، سهمیه مردم از آلودگی و 
دود نیروگاه  و صنایع تا چند برابر افزایش می یافت و تابستانها 
کمتر مردم در معرض آسیب بودند امسال در تابستان و علیرغم 
افزایش دما که برخی کارشناسان عنوان گرمترین فصل تاریخ را 
به آن می دهند ،انتشار بوی گاز ناشناخته به جای اکسیژن مهمان 

ریه های مردم است . 
از مردادماه ۱۴۰۲به این سو گلایه های شدید مردم نسبت به 
انتشار بوی گاز ناشناخته بیشتر و بیشتر می شود . شاید اغراق 
نباشد اگر گفته شود مرگ و میر ناشی از تنفس هوای آلوده بیش 

از بیماریهای مالاریا و ایدز است . 
به  تابعه  مناطق  و  مجازی ساکنان شهرستان خمیر  فضای  در 
شدت از این موضوع گلایه مند هستند اما دریغ از واکنش جدی 

مسئولان در قبال این مسئله که حیات و سلامت مردم را نشانه 
گرفته است .

و  بندرعباس  فارس  ابتدا شهرک صنعتی خلیج  زیست  محیط 
سپس تخلیه پسماندهای صنعتی در جوار صنایع غرب را از دلایل 

انتشار بو معرفی کرد . 
تعارف که نداریم از همان زمانی که صنایع و نیروگاهها در غرب 
بندرعباس مستقر شدند ، ساکنان بندرعباس و خمیر و قشم 
همجواران صنایع همواره از آلایندگی صنایع  شکواییه داشته اند 
از دهه ۷۰به این سو نیروگاه بندرعباس همواره پای ثابت صنایع 

آلاینده بوده است .
وقت  مدیرکل  وفادار  ۱۳۹۲مجید  سال  در  کنم  نمی  فراموش 
محیط زیست به صراحت گفت : نیروگاه بندرعباس با داشتن چهار 
دودکش و مصرف سوخت سنگین در حجم بالا در حال حاضر 

یکی از مهمترین منابع آلاینده هوا در استان به شمار می رود. 
دلیل اصلی آلایندگی آن استفاده از سوخت فسیلی مازوت است 
و در خروجی دودکش های نیروگاه میزان CO و SO۲ چندین 
برابر استاندارد زیست محیطی می باشد. اثرات مخرب کادمیوم و 
نیکل باعث ایجاد حساسیت، کاهش توانایی تولید مثل و تشدید 
 DNA  بیماریهای ریوی شده و نیز آسیب رسانی احتمالی به
خواهد داشت.."امروز بعد از گذشت ده سال مدیرکل فعلی محیط 
زیست دوباره می گوید :" شرکت های نفت فلات قاره سیری، 
قشم و لاوان و نیروگاه توانیر صنایعی هستند که از چند سال 

گذشته به طور متوالی در فهرست صنایع آلاینده استان هستند.
نیروگاهی که  بخشی از سوخت آن مازوت است که منجر به 
ورود فلزات سنگین )سرب، جیوه و...کادمیوم ، کروم و آرسنیک( 
و گوگرد می شود که بررسی عوارض انسانی آن بر عهده دانشگاه 
علوم پزشکی است."دوباره بوی گاز می آید اما محیط زیست از 
شناخت علل وقوع آن عاجز است چراکه اعتراف می کند :" برای 
تشخیص دقیق واحد و منشاء بوی گاز هم به دستگاه های پیشرفته 

نیاز داریم.
 برای این دستگاه درخواست داده ایم، اما خرید و تجهیز محیط 
زیست به دستگاه نیازمند تخصیص اعتبار است."در این وضعیت 
مردم هستند که سلامتشان قربانی می شود مگر نه اینکه محیط 
مگر  ؟  دارد  و وظایف مشخصی  اهداف  قانون  اساس  بر  زیست 
وظیفه این سازمان بررسی، مطالعه و تحقیق به منظور دستیابی 
زیست  محیط  مخرب  و  کننده  آلوده  شناسائیعوامل  یا حصول 
آفت کشها، کودهای   ، زائد  مواد   ، ، خاک  هوا   ، آب  زمینه  در 
شیمیائی ، سرو صدا و نظایر آنها نیست ؟ مگر اعمال نظر علمی و 
دقیق چگونگی استقرار پدیده های عمرانی و توسعه کشور مانند 
کشاورزی  های  مجتمع  سدها،  نیروگاهها،  صنعتی،  واحدهای 
وعمرانی و سکونت گاههای انسانی و نظایر آن در زمره وظایف 
این سازمان نیست ؟ مگر در همین دستورالعمل جدید که تفویض 
۳۳ وظیفه و ماموریت سازمان حفاظت محیط زیست به ادارات 
کل صورت گرفته در سه بند ۱۸،۱۹و۳۲به مسئله نظارت و پایش 
،تقویت آزمایشگاههای معتمد ، انتخاب صنایع سبز اشاره نشده 

است ؟ 
 ": که  است  نشده  بیان  روشنی  به  اساسی  اصل ۵۰قانون  مگر 
فعالیت هاي اقتصادي و غیر آن که با آلودگي محیط زیست یا 
تخریب غیر قابل جبران آن ملازمه پیدا کند ممنوع است."چرا باید 
مردم شهرستان خمیر و بندرعباس قربانی توسعه صنعتی شوند ؟ 

چطور کیف سرمایه گذاری تهیه می شود اما کیف رعایت اصول 
زیست محیطی فراموش می شود . 

نباید  بگیرد  جان   ، بگیرد  نشانه  را  مردم  سلامت  که  صنعتی 
آقای متولی   ، آقای محیط زیست   . باشد  فعالیت داشته  اجازه 
صنعت،آقای نماینده دولت ، آقای نماینده مجلس ، آقای امام 
جمعه و جماعات ، آقای مدعی العموم و آقایان مدیران صنعتی 
توسعه ای که مخرب محیط زیست ، نابودکننده سلامت مردم ، 
مانع آسایش عمومی باشد همان بهتر که هرگز محقق نشود . جان 
مردم قابل معامله با توسعه صنعتی نیست .سلامت مردم با صنعت 

قابل معاوضه نیست .
سلامت مردم درخطر است چرا اقدامی نمی شود 

اجازه می خواهم کمی واضحتر بنویسم دود، آلودگی و آسمان 
خاکستری  مهمان کلانشهرها و شهرهای صنعتی کشور از جمله 

بخشهایی از هرمزگان است .  
هرمزگان را می گویم که صنایع مهمی از فولاد تا آلومینیوم ، 
از برق تا فرآورده های نفتی ،از کشتی سازی تا فلزات اساسی 

وکانی های غیرفلزی را درخود جای داده است . 
کارخانجات عظیم فرآوری و تولیدات شیلاتی و مزارع پرورشی که 
هرکدام به لحاظ سرمایه و درآمد سرآمد هستند چطور اینهمه 
بنگاه های عطیم امکان تجمیع منابع و تهیه دستگاههای سنجش 
صنعت  بخش  ؟  ندارند  را  هوا  و  محیطی  زیست  های  آلودگی 
هرمزگان فقط  در سال ۱۴۰۱، حدود ۱۶۵ هزار میلیارد تومان از 
سرمایه های بخش خصوصی را در راستای توسعه صنعتی جذب 
کرده است . از این مبلغ گزاف چه میزانش در راستای حراست از 

محیط زیست سرمایه گذاری می شود .
آنهای که دغدغه ایجاد  شیشه، شهر نساجی، شهر لجستیک، شهر 
فولاد، پارک شوینده ها، پارک کود و سم و ...را دارند چرا از دغدغه 
شان برای استاندارد سازی تجهیزات پایش و تشخیص الایندگی 
سخنی به میان نمی آورند ؟ آنها که سمینار های پرزرق و برق 
سرمایه گذاری برگزار می کنند چرا سمینارمقابله با آلایندگی 
صنایع را پیشنهاد نمی کنند ؟ مردم از هر ۱۰ فرد ساکن کره 
زمین ۹ نفر هر روز هوای آلوده تنفس می کنند. سازمان جهانی 
بهداشت آلودگی هوا را مهمترین تهدید برای سلامت افراد از نظر 

زیست محیطی تشخیص داده است. 

در سال ۱۴۰۰ میزان مرگ های منتسب به ذرات معلق در کشور، 
۲۰ هزار و ۸۰۰ نفر بوده است آلودگی هوا و تاثیر آن در نرخ مرگ 
و میر زمانی تلخ تر می شود که بدانیم برای تغییر این روند هیچ 
اقدامی صورت نمی گیرد و حتی قانون هوای پاک که می تواند در 
این زمینه تاثیرگذار باشد، عملا به دست فراموشی سپرده شده 

است.
کارشناسان بهداشتی می گویند آلودگی  هوا در سطح جهان، به 
عنوان چهارمین علت مرگ زودرس پس از فشار خون بالا، مصرف 
دخانیات و سوء تغذیه و دومین علت اصلی مرگ و میر ناشی از 
بیماری های غیرواگیر پس از استعمال دخانیات شناخته شده 

است.
به طور میانگین حدود ۵۴ درصد از مرگ های زودرس مربوط به 
آلودگی هوا در فضای باز به دلیل بیماری ایست قلبی و سکته 
مغزی است. هفت درصد از مرگ و میر ناشی از سرطان ریه و ۱۹ 
درصد از مرگ و میر به علت بیماری مزمن انسدادی ریوی است. 

البته یک پژوهش جدید نیز نشان می دهد که آلودگی هوا در سال 
۲۰۱۹ باعث مرگ ۹ میلیون نفر در سراسر جهان شده است که 
از هر ۶ نفر، مرگ یک نفر را شامل می شود.آیا وقت آن نرسیده 
که در عملکردها بازبینی شود ؟ به قول شیخ جمالی امام جمعه 
اهل سنت بندرعباس :"گسترش صنایع نیز با هدف افزایش بهره 
وری، کسب درآمد، ایجاد اشتغال و رفاه عمومی انجام می شود اما 
باید عرض کنم که این امر در منطقه ما به گونه ای در حال رخ 
دادن است که نه تنها بویی از رفاه نبرده بلکه باعث عذاب عمومی 

شده است.
و  بندرعباس  غرب  مردم  به خواسته  رسیدگی  با  است  انتظار   
شهرستان خمیر که برخورد با عوامل انتشار این بوی نامطبوع 
است، جامه عمل بپوشانیم و برخورد قاطعی با کسانی که سلامت 
مردم را به خطر انداخته اند داشته باشیم تا حداقل اگر این صنایع 
به مسئولیت اجتماعی خود که رفاه مردم است، عمل نمی کنند، 
قدم در مسیر ناهنجاری اجتماعی بر ندارند."این حداقل انتظار 
ساکنان و مجاوران صنایعی است که هزاران میلیارد درآمد دارند 
و سود سرشارشان برای مردمان خمیر ، قشم ، بندرعباس و حتی 
مناطق و نواحی دیگر استان بیشتر آلایندگی است سودی که به 

قیمت جان و سلامت مردم تمام می شود . 

کشف و ضبط گوشت حیوان وحشی از
 متخلف در فرودگاه قشم 

یگان حفاظت محیط  فرمانده  و  اداره  رئیس  شاهمراد جعفری 
زیست شهرستان قشم  گفت : مقداری گوشت حیوان وحشی از 
یک نفر متخلف توسط پلیس  فرودگاه شهرستان قشم  کشف شد 
که متخلف  قصد انتقال گوشت حیوان وحشی  به خارج از کشور) 
دبی ( را داشت . وی افزود:گوشت کشف شده ،جهت تشخیص 
اداره حفاظت  به  فرودگاه  پلیس  گوشت حیوان وحشی توسط 
محیط زیست قشم ارسال شد ،  ضمن بازدید و بررسی صورت 
گرفته مشخص شد که گوشت مکشوفه متعلق به حیوان وحشی 
می باشد، این  پرونده جهت سیر مراحل قانونی و رسیدگی به 

دادسرای عمومی قشم منتقل شد.

ازبازنشسته محیط بان آزاده سرفراز
 هرمزگانی تجلیل شد

زیست  محیط  حفاظت  حراست  اداره  رییس   دهقانی  مرتضی 
هرمزگان به همراه  مسئول ستاد شاهد و امور ایثارگران حفاظت  
باوقار«  »حاتم  منزل  در  حضور  با  هرمزگان    زیست  محیط 
 ،» محمدی  »اسحاق  و  مقدس  دفاع  جانباز  و  آزاده  بازنشسته 
ایثارگر و پیشکسوت محیط بان ، از مجاهدت های خالصانه این 
یادگاران گرانقدر سال های دفاع مقدس جداگانه دیدار و تجلیل 
کردند. دهقانی ضمن گرامی داشت یاد و خاطره شهیدان، جانبازان 
و آزادگان سرفراز گفت: آزادگان با رمز پیروزی و از خودگذشتگی 
در نوک نشان افتخار مقاومت قرار گرفتند و این همان رمزی بود 

که اول انقلاب با آن به پیروزی رسیدیم.
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با حضور سرپرست هرمزگانی:

آغاز اردوی آماده سازی تیم های 
ملی فوتوالی در یزد 

با حضور سرپرست هرمزگانی، مرحله سوم اردوی 
آماده سازی تیم های ملی فوتوالی بزرگسالان و 
جوانان به میزبانی استان یزد )۲۶ شهریور( آغاز 
شد.مرحله سوم اردوی تیم های ملی فوتوالی با 
حضور ۱۰ ورزشکار و حسین زارعی سرپرست 
هرمزگانی در زمین ساحلی باغشهر مهریز یزد 
آغاز شد. نفرات حاضر در اردو برنامه های آماده 
سازی خود را در دو نوبت صبح و عصر تا سی 
و یکم شهریور زیر نظر وحید ایمری سرمربی 
به  اردو  این  داد.  خواهند  ادامه  ملی  تیم های 
ملی  تیم های  اصلی  نفرات  شناخت  منظور 
فوتوالی بزرگسالان و جوانان برای مسابقات بین 

المللی در سالجاری است.

برگزاری ششمین دوره مسابقات 
روبیک در بستک 

روبیک  مکعب  حل  مسابقات  دوره  ششمین 
شهرستان بستک به میزبانی کوخرد با معرفی 
این  برگزاری  یافت.مسئول  پایان  برتر  نفرات 
مسابقات گفت: در این دوره از مسابقات بیش 
آقایان  ترتیب  به  نفر حضور داشتند که  از ۶۰ 
محمد امینی، سیدعبدالرحیم کوخردی و محمد 
برکم به رتبه های اول تا سوم این مسابقات دست 
یافتند. شعیب دهدار افزود: در بخش حذفی نیز 

مصطفی نبی زاده به مقام قهرمانی رسید.

فوتسال آیندگان هرمزگان 
گلباران شد 

نمایندگان هرمزگان در دومین روز از دور برگشت 
لیگ برتر فوتسال جوانان کشور، یک تساوی و 
شکست داشتند.در ادامه این رقابت ها تیم فولاد 
هرمزگان از گروه دوم ؛ ۲۷شهریور در ساوه برابر 
تیم صدرنشین فولاد زرند به تساوی ۲-۲ دست 
یافت.دیگر نماینده استان تیم آیندگان هرمزگان 
از گروه نخست نیز با نتیجه پرگل ۸ بر ۱مغلوب 
سن ایچ ساوه شد.با این نتیجه دو تیم فولاد و 
آیندگان هرمزگان به ترتیب با کسب ۹و ۸ امتیاز 
در جایگاه پنجم جدول گروه خود قرار گرفتند.
لیگ برتر فوتسال جوانان کشور در دو گروه هفت 

تیمی پیگیری می شود.

خبر آغاز لیگ برتر فوتبال هرمزگان از ۳۱ شهریور ماه 

فصل جدید لیگ برتر فوتبال هرمزگان از ۳۱ شهریورماه با حضور ۱۴ تیم آغاز 
می شود. قاسم رنجبریان، رئیس هیئت فوتبال گفت : برنامه سه هفته اول لیگ 

برتر فوتبال باشگاه های هرمزگان اعلام شده است که سوت اول این مسابقات ۳۱ 
شهریور ماه همزمان با هفته دفاع مقدس برگزار خواهد شد.وی بیان داشت: سعی 
کرده ایم که مسابقات لیگ برتر را هر هفته تحت عنوان خاصی برگزار شود که هفته 
دوم این مسابقات با عنوان هفته وحدت و هفته سوم تحت یاد سردار شهید قاسم 
سلیمانی برگزار خواهد شد.رئیس هیئت فوتبال هرمزگان گفت : لیگ برتر فوتبال 
هرمزگان با حضور ۱۴ تیم در دو گروه برگزار می شود که در گروه شرق تیم های 
منتخب زاهد چاهو،  ستاره انقلاب رودان، فانوس بندر تیاب،  وحدت گورزانگ،  ثامن 
کردر میناب،  متحد معزآباد رودان و اتحاد روستایی جاسک و در گروه غرب تیم 
های شناورسازی قشم،  گازال جناح، حبل بر شهرو، اتحاد دژگان، جنوب برکه دوکا 
پارسیان، عالمین دمیلو و طوفان کوخرد حضور دارند.قاسم رنجبریان بیان داشت : 
در هفته اول که ۳۱ شهریور برگزار خواهد شد در گروه شرق منتخب زاهد چاهو 
با ستاره انقلاب رودان، فانوس بندر تیاب با وحدت گورزانگ، ثامن کرد میناب با 
متحد معزآباد رودان بازی می کنند و اتحاد روستایی جاسک استراحت دارد.در گروه 
غرب هم شناورسازی قشم با  گازال جناح، حبل بر شهروبا اتحاد دژگان، جنوب 
برکه دوکا پارسیان با  عالمین دمیلو بازی می کنند و تیم طوفان کوخرد استراحت 

خواهد داشت.

دوره دانش افزایی داوران و ناظران مسابقات

دوره دانش افزایی داوران فوتبال و ناظرین مسابقات فوتبال هرمزگان با حضور رئیس 
کمیته داوران فدراسیون فوتبال، مدیر کل ورزش و جوانان هرمزگان،  معاون ورزشی 
اداره کل ورزش و جوانان ، اعضای هئیت رئیسه هیئت فوتبال ، معاونت تربیت بدنی 
و سلامت اداره کل آموزش و پرورش هرمزگان ، مدرس دوره دانش افزایی، روسای 
هیئت فوتبال و روسای کمیته و دپارتمان داوری شهرستان های استان و تعدادی 
از پیشکسوتان داوری برگزار شد. مدیر کل ورزش و جوانان استان هرمزگان گفت : 
حضور خداداد افشاریان رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال می تواند برکات زیادی 
برای داوری این استان داشته باشد و امیدوارم داوران قدر حضور ایشان را در استان 
بدانند.رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال کشور در رابطه با حضورش در استان 
هرمزگان و شهر بندرعباس اظهار داشت: شرکت در دوره دانش افزایی داوران هرمزگان 

و وضعیت داوری این استان از جمله دلایلی بود که دراستان هرمزگان حضور یافتم و 
برای نخستین بار شاهد وحدت ویکپارچگی داوران این استان بودم.وی بیان داشت: 
با توجه به آمارخوب داوران این استان امیدوارم بتوانیم درآینده از آن ها بیشتر در 
مسابقات و میادین مختلف کسور استفاده نماییم.رئیس کمیته داوران فدراسیون 
کشور استفاده از روانشناسی در فوتبال را مهم دانست و اظهار داشت: در پیش فصل 
مسابقات برای داوران ، مربیان و سرپرستان باشگاه ها یک روانشناس برای تدریس 
در دوره در نظر می گیریم .خداداد افشاریان دلایل کاهش داوران لیگ برتر و لیگ 
یک را پشتوانه سازی و جوانگرایی ذکر کرد و افزود: یکی از معیارهای اصلی سن 
داوران بود که با توجه به این که دیگر شانس قضاوت در لیگ برتر نداشتند را  از 
لیست کنار گذاشتیم  و به جای آن ها  داوران جوان تری جایگزین  کردیم. افشاریان 
اظهارامیدواری کرد: باتوجه به آمارخوب داوران استان با قضاوت خوبشان بتوانیم در 
آینده از آنان بیشتر در مسابقات و میدان های مختلف بویژه استان های همجوار 

استفاده کنیم.
درباره کسر امتیاز از سپاهان نظری ندارم

وی در ادامه در پاسخ به پرسشی درباره کسر چهار امتیاز از تیم سپاهان اصفهان 
نیز گفت: در این رابطه هیچ نظری ندارم، چراکه هر مسئولی باید در حیطه کاری 
خودش نظر دهد و من می توانم در رابطه با داوری نظر بدهم.رییس کمیته داوران 
فدراسیون کشور همچنین استفاده از روانشناسی در فوتبال را مهم دانست واظهار کرد: 
در پیش فصل مسابقات برای داوران، مربیان و سرپرستان باشگاه ها، یک روانشناس 
برای تدریس در دوره درنظر می گیریم. در ادامه دوره دانش افزایی ناظران مسابقات 
برگزار شد و  محمد رضایی رئیس کمیته مسابقات در مورد چگونه برگزاری یک 
مسابقه رسمی و اتفاقاتی که در فصل گذشته افتاده بود مطالبی بیان کرد. همچنین با 
حضور خداداد افشاریان رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال، خادمی مدیرکل ورزش 
و جوانان هرمزگان، قاسم رنجبریان رئیس هئیت فوتبال استان از البسه داوری فصل 

دوره تربیت راهنمای خانواده
 در هرمزگان برگزار می شود 

از  هرمزگان  استان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل 
برگزاری دوره تربیت راهنمای خانواده در استان 
داد. مظفر خادمی نسب در گفت وگوئی  خبر 
در این خصوص، افزود: هفتمین دوره استانی 
موضوع”حدیث  با  خانواده  راهنمای  تربیت 
سه  در  کشوری،  اساتید  حضور  با  زندگی” 
مرحله مشتمل بر ۱۳۰ ساعت دوره آموزشی 
مجازی(  ۱۰۰ساعت  و  حضوری  )۳۰ساعت 
ویژه دانش آموخته های رشته های روانشناسی 
با هدف؛  بالاتر در استان  و طلاب سطح ۲ و 
و  ازدواج  راهنمایان  ساماندهی  و  شناسایی 
می شود.وی  برگزار  استان  سراسر  در  خانواده 
به  با مراجعه  توانند  بیان کرد: متقاضیان می 
ادارات ورزش و جوانان سراسر استان نام نویسی 
ثابت ۳۳۳۳۱۳۵۸  تلفن  شماره  با  یا  و  کرده 
ثبت نام کنند.مدیرکل ورزش و جوانان استان 
هرمزگان خاطرنشان کرد: ثبت نام تا ۱مهر ماه 
ادامه دارد و طی مصاحبه از متقاضیان در تاریخ 
۲۶ و ۲۷ مهرماه دوره حضوری با حضور اساتید 
نسب،  خادمی  گفته  می شود.به  برگزار  ملی 
مدرک  اعطای  با  آموزشی  دوره  این  مدرک 
به  و  صادر  جوانان  و  ورزش  وزارت  از  معتبر 

شرکت کنندگان اعطاء می شود.

سرمربی تیم بسکتبال فولاد هرمزگان:
با تلفیقی از نیروهای جوان و 

باتجربه وارد سوپرلیگ می شویم
فولاد هرمزگان گفت:  بسکتبال  تیم  سرمربی 
در این فصل سعی داریم با تلفیقی از بازیکنان 
جوان و با تجربه در مسابقات سوپرلیگ عملکرد 
 ۱۹( از  بگذاریم.  برجای  خود  از  درخشانی 
شهریورماه( در دو نوبت با حضور بازیکنان بومی 
تمرینات تیم بسکتبال فولاد هرمزگان زیر نظر 

رضا هنگام پور آغاز شد.
فولاد  بسکتبال  سرمربی  پور،  هنگام  رضا 
هرمزگان افزود: تمرینات امروز خود را با حضور 
بازیکنان تحت قرارداد آغاز کردیم و امیدوارم 
با  بتوانیم  نفرات  با اضافه شدن سایر  به مرور 
ترکیبی کامل تمرینات خود را برگزار کنیم.وی 
با بیان اینکه هنوز در جذب بازیکن مدنظر در 
پست سنتر با مشکل مواجه ایم، تصریح کرد: 
با بازیکنان مدنظرمان صحبت کرده ایم و در 
انتظار توافق نهایی هستیم زیرا در این پست 
نیاز مبرم به بازیکن با کیفیت داریم.هنگام پور 
با اشاره به اینکه تمرینات خود را به مدت ۲۰ 
روز در بندرعباس پی می گیریم و پس از آن 
می کنیم،  برگزار  اصفهان  شهر  در  را  اردویی 
اضافه کرد: با توجه به آغاز مسابقات در آبان ماه، 
زمان کافی را برای برگزاری تمرینات منظم و 
هماهنگی لازم در اختیار داریم.وی با بیان اینکه 
در این فصل سعی داریم با تلفیقی از بازیکنان 
جوان و با تجربه در مسابقات سوپرلیگ عملکرد 
درخشانی از خود برجای بگذاریم، عنوان کرد: با 
توجه به زمان مناسب تا آغاز مسابقات سوپرلیگ 
به طور حتم با برنامه ریزی مناسب و استفاده از 
تمامی پتانسیل ها می توانیم حرف های زیادی 

برای گفتن داشته باشیم.

خبر

رودان قهرمان مسابقات کونگ فو هرمزگان 

مسابقات کونگ فو قهرمانی نوجوانان و جوانان استان هرمزگان با قهرمانی تیم رودان 
پایان یافت. فاضل نعمانی رییس هیات کونگ فو و هنرهای رزمی استان گفت: در این 
سری رقابتها که نمایندگان شهرستانهای استان هرمزگان شرکت کرده بودند، تیم 
رودان با کسب ۸۳ امتیاز عنوان نخست را به دست آورد. همچنین تیمهای بستک 

با کسب ۳۱ امتیاز و بندرعباس با کسب ۱۴ امتیاز به ترتیب دوم و سوم شدند.

نعمانی با بیان اینکه مسابقات در ۲ رده سنی نوجوانان و جوانان و در ۷ وزن برگزار 
شد، اضافه کرد: در رده نوجوانان وزن منفی ۳۵ کیلوگرم، امیرعلی حدادی اول 
شد، محمدصالح تشکری عنوان دومی را به دست آورد و ابوالفضل هلچی نیز به 
مقام سومی بسنده کرد.در وزن منفی ۳۸ کیلوگرم دانیال مباشری، محمدمتین 
جلالی و امیرمحمد نجفی و در وزن منفی ۴۱ کیلوگرم نیز علیرضا احمدی برنطین، 
کیاحیدری و محمد آوخی، به ترتیب عناوین اول تا سوم را از آن خود کردند.در وزن 
منفی ۴۴ کیلوگرم، محمدرسول محمدی اول شد، سهیل سحرخیز و محمدامین 
انصارزاده نیز به ترتیب دوم و سوم شدند.رییس هیات کونگ فو و هنرهای رزمی 
استان هرمزگان ادامه داد: در وزن منفی ۴۷ کیلوگرم نیز محمد بارک اول شد و 
محمد علی روزرخ عنوان دومی را کسب کرد.در وزن منفی ۵۱ کیلوگرم علی اکبر 
معتقدی، محمد امین زمانی و صلاح الدین برزکار و در وزن منفی ۶۳ کیلوگرم 
امیرعباس زمانی ، حسین عرب و محمد رضا پورسهرابی به ترتیب عناوین نخست تا 
سوم را به دست آوردند.نعمانی ادامه داد: در رده جوانان و در وزن منفی ۵۵ کیلوگرم 
نیز ابوالفضل امروزه اول شد و  محمدرضا صادقی عنوان دومی رال کسب کرد.در 
وزن منفی ۵۹ کیلوگرم امیر حسین رامشگر اول شد، سجاد قنبرنژاد عنوان دومی را 
کسب کرد و محمد بستکی زاده به مقام سوم رسید.در وزن منفی ۶۳ کیلوگرم نیز 
امیرحسین حسن صفات اول شد و محمد ابناه خون عنوان دومی را به دست آورد 
و وزن منفی ۶۸ کیلوگرم هارون آذرنیو عنوان نخست را به دست آورد، امیرحسن 

حسن  صفات دوم شد و امیر محمد شبانی به مقام سوم رسید.
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ابر پروژه  پل خلیج فارس متوقف شد 

ساخت پل خلیج فارس بازهم متوقف شد .این پروژه که  بهمن 
۱۴۰۱ در طمطراقی فراوان، کلید ساخت دوباره آن در قفل پیچید 
دوباره دچار تعلیق شد پل خلیج فارس که قرار بود سرزمین اصلی را 
در بندرپل به بندر لافت در جزیره قشم متصل کند، معبری حدود 
۳ کیلومتری است که از سال ۸۹ کلنگ آن زده شده و پس از یک 
دهه خواب، دوباره در بهمن ۱۴۰۱ و در دوران حضور عبدالملکی 
بر دبیرخانه مناطق آزاد و مدیرعاملی فتح الهی بر منطقه آزاد قشم 
جان گرفت و امیدهای فراوانی را برای ساخت این پروژه بوجود آمد. 
در بهمن ماه ۱۴۰۱ بود که مراسم بزرگی نیز در قشم پای این پروژه 
تدارک دیده شد و حتی وعده هایی همچون ساخت چهار خط عبور 
خودرو، یک خط عبور قطار، خطوط اضطراری و پیاده راه و ... نیز 
در آن جلسه به زبان سخنرانان و مجریان طرح رانده شد که ظرف 
۳.۵ سال ساخته می شود. سعید محمد در جریان چهاردهمین 
سفر استانی رییس جمهور به هرمزگان در قشم اظهارداشت: بودجه 
تکمیل پل خلیج فارس اگر از محل تهاتر نفت تامین شود، توسط 
پیمانکار داخلی این طرح تا سال ۱۴۰۳ به بهره برداری می رسد. 
وی ادامه داد: پیمانکاران خارجی نیز درخواست ساخت این پل را 
ارائه کرده اند که البته هزینه ساخت توسط این پیمانکاران بالاتر از 
پیمانکار داخلی است بنابراین با تصویب هیات دولت، فعالیت این 

طرح با استفاده از توان داخلی از سر گرفته می شود.
برای  تاکنون  آزاد تصریح کرد:  مشاور رییس جمهور در مناطق 
پیشرفت ۱۵ درصدی پل خلیج فارس قشم ۷۰ میلیون یورو هزینه 
شده است. وی اظهار داشت: پایه های پل آماده نصب است و در 

صورت تصویب اجرای طرح در هیات دولت بزودی نصب می شود.
حالا با وجود آن که عادل پیغامی در چین به همراه عبدالملکی 
دبیر شورای عالی مناطق آزاد کشور مشغول بازدید از پروژه های 
بزرگ پل سازی کشور چین بودند و خبری نیز در این باره از سوی 
منطقه آزاد قشم منتشر شد اما امروز خبر رسید که معاون فنی و 

زیربنایی سازمان منطقه آزاد قشم در نامه ای به شرکت مجری 
طرح پل خلیج فارس از این شرکت خواسته تا با توجه به معضلات 
و مشکلات در تأمین مالی این پروژه، عملا تا زمان دستیابی به 
منابع قابل قبول، این پروژه تعلیق شود!برخی از کارشناسان می 
گویند: تصمیم عادل پیغامی در تعلیق این پروژه تا یافتن منابع مالی 
جدید راه درستی است چرا که سبب پرهیز از رفتارهای نمایشی 
از یک سو و کاستن از خسارات مالی ناشی از فعالیت شماری نیرو 
بدون خروجی مشخص در این طرح و بدون پشتوانه مالی از سوی 
دیگر می شود.علاوه بر این تلنگری به نمایندگان استان در مجلس 
شورای اسلامی نیز هست که باید به وقتش در زمان بررسی لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۲ در مجلس شورای اسلامی، از خود حرکتی در 
زمینه تأمین اعتباری برای تداوم کار پروژه ای که در مراسمات 
مرتبط با آن جلونشینی می کنند، از خود نشان می دادند تا این 
پروژه اکنون به تعلیق نرسد.طولانی شدن ساخت این پروژه سبب 
شده آن بخش از ۱۵ تا ۱۷ درصد پیشرفت فیزیکی که شامل 
تسطیح اراضی و ساخت برخی ستون های بخش خشکی این پروژه 
بوده نیز اخیرا با سرقت مواجه شده و پاره ای از میلگردهای ستون 
های این پروژه نیز در منطقه بندرپل توسط افرادی سرقت شده 
است.شاید بهترین و بدترین تصمیم برای پروژه ای که اعتباری برای 
ساخت آن در زمان کوتاه وجود ندارد، تعلیق آن است تا مسؤولان 
امر فکری به حال آن کنند. ریسکی که فعلا پیغامی آن را به جان 
خریده است تا شاید اعتباری بتوان از راه تهاتر نفت و ... برای آن 
یافت. گفتنی است مرداد ماه ۱۴۰۲ علرضا زارع  مدیر طرح شبکه 
جامع ارتباطی خلیج فارس به رسانه ها گفت : متاسفانه ردیف 
بودجه ملی پل خلیج فارس که در سال ۱۴۰۱ ایجاد شده بود 

امسال حذف شده است. 
علیرضا زارع افزود: تاکنون از محل این ردیف بودجه ۱۰۰ میلیارد 
تومان به طرح اختصاص داده شده بود و در تلاشیم این ردیف 
بودجه دوباره تعریف شود. وی گفت: سازمان منطقه آزاد قشم نیز 
از محل تعهدات مالی خود ۱۰۰ میلیارد تومان به طرح تزریق کرده 
است. زارع گفت: تا پایان امسال ۱۵۰ تیر باقی مانده نیز تکمیل و 
۳۹۰ متر از طول کل پل به مرحله آسفالت و ریل گذاری می رسد. 
وی اظهار داشت: بخش تامین مالی فاینانس نیز در مرحله ارائه 

ضمانت های مورد نیاز از سوی دولت قرار دارد.
با این وجود به نظر می رسد با این نحوه پیگیری نمایندگان و 
مسئولین عالیرتبه هرمزگان، این خواست مردم قشم نیز در کنار 
وعده بی سرانجام آبرسانی همچنان جزو آرزوهای دیرینه مردم باقی 
بماند تا کشور و نظام نیز از مواهب ایجاد این ابرپروژه بین المملی بی 

بهره شود. دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشور گفت: 
پل خلیج فارس مهمترین و راهبردی ترین طرح عمرانی مناطق 

آزاد کشور با مشکل نبود اعتبار در سال ۱۴۰۲ مواجه شده است.
حجت الله عبدالملکی بیان کرد: سازمان برنامه و بودجه به تعهدات 

خود در قبال پل خلیج فارس عمل نکرده است.
سید ابراهیم رییسی به عنوان رییس جمهور در ۲۴ دی ۱۴۰۰ از 
محل احداث پل خلیج فارس در جزیره قشم بازدید کرد و در پی 
آن پایه های آسیب دیده پل در بهمن ماه ۱۴۰۱ترمیم شد. پس از 
هشت سال وقفه، عملیات اجرای این طرح به مناسبت دهه فجر در 
۱۷ بهمن ۱۴۰۱ با نظر مثبت و دستور رییس جمهور از سر گرفته 
شد. اما در ادامه خبر حذف  ردیف بودجه این طرح  ،علیرغم تأکید 
رئیس جمهور مبنی بر تکمیل آن جای شگفتی داشت که عادل 
پیغامی  رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل منطقه آزاد قشم  به 

دلایل این اتفاق پرداخت .
اجرای پل خلیج فارس  در توان منطقه آزاد قشم نیست 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم در تشریح آخرین وضعیت طرح 
پل خلیج فارس به خبرنگاران گفت: پل خلیج فارس، آغازش یک 
اشتباه بوده زیرا پل به تنهایی هیچ توجیه اقتصادی نداشته و هیچ 

سرمایه گذاری از آن استقبال نمی کند.
عادل پیغامی با بیان اینکه پل خلیج فارس با اسکله کاوه و خط راه 
آهن توجیه اقتصادی پیدا می کند، افزود: اگر ابتدا اسکله کاوه و خط  
آهن آغاز می شد و سپس پل، تامین مالی طرح انجام و پل خلیج 

فارس ساخته می شد چون اسکله کاوه به تنهایی پل را می سازد.
برنامه و بودجه دولت سیزدهم نیز به دو دسته  دیدگاه سازمان 
موافق و مخالف تقسیم می شد.مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم 
تصریح کرد: در سازمان برنامه و بودجه یک عده می گویند پل خلیج 
فارس به درد نمی خورد، نباید اولویت باشد و نیازی به ساخت 
آن نیست و عده ای دیگر پل خلیج فارس را طرحی بسیار مهم و 
حیاتی می دانند که کل منطقه جنوب کشور را متحول می کند؛ 
۳۰۰ کیلومتر به سواحل ایران می افزاید و به لحاظ استراتژیک و 
اقتصادی فوق العاده است.پیغامی ادامه داد: این دو نظریه مخالف رو 
به روی هم قرار دارند و گاهی یکی بر دیگری برتری پیدا می کند 
با این وجود نظر رییس جمهور بر این است که احداث پل خلیج 
فارس لازم است و نظر برخی که نمی خواهم نام آن ها را بگویم این 
است که پل ضرورتی ندارد. مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم 
گفت: نظر آنهایی که می گویند پل خلیج فارس لازم نیست دقیقا 
همسو با کشورهای رقیب است که دوست ندارند پل خلیج فارس 
ساخته شود و پول خرج می کنند تا این طرح متوقف شود.پیغامی 

بیان کرد: آخرین جمع بندی ها در سال ۱۴۰۱ این بود که با دستور 
رییس جمهور، بخش خشکی از بخش دریایی جدا شود. وی افزود: 
در بخش دریایی احداث پل باید به سمت فاینانس خارجی حرکت 
کنیم و ۲ هزار و ۵۵۰ میلیارد تومان اعتبار مورد نیاز بخش خشکی 
بدین صورت تامین مالی شود که ۵۵۰ میلیارد تومان را سازمان 
منطقه آزاد قشم و ۲ هزار میلیارد تومان را دولت از محل تهاتر نفت 

به قرارگاه خاتم الانبیاء پرداخت کند.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم اظهار داشت: آنچه در سال 
۱۴۰۱ به آن عمل شده این است که سازمان منطقه آزاد قشم ۸۰ 
میلیارد تومان از تعهد خود را به پروژه تزریق کرد و دولت بسیار 
کمتر از این رقم را تخصیص داده و عملا تهاتر نفت توسط دولت 
انجام نشد. پیغامی ادامه داد: اگر الان پروژه احداث پل خلیج فارس 
فعال است و سوسو می زند، بابت تزریق اعتباراتی است که توسط 
سازمان منطقه آزاد قشم در حال انجام است اما اجرای این پروژه 
اصلا در توان منطقه آزاد قشم نیست. وی اضافه کرد: برای بودجه 
بخش خارجی پروژه هم متاسفانه پیگیری های لازم نشده و فعلا 

تامین کننده مالی مناسبی پیدا نشده است. 
  مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم تصریح کرد: امسال، به دلیل 
غفلت همه ما در دیماه و آذرماه، ردیف بودجه پل خلیج فارس 
دفتر  و  نوشتیم  نامه  رییس جمهور  به  حذف شد.پیغامی گفت: 
ریاست جمهوری برای اصلاح در سازمان برنامه و بودجه دستور 
دادند که امیدواریم به نتیجه برسد و ردیف بودجه تخصیص پیدا 
کند.وی عنوان کرد: همچنین پیگیر آن هستیم که با روش های 
اقتصادی، بازاریابی مناسب و جذب سرمایه گذار خارجی بتوانیم 
تحریم های داخلی را دور بزنیم. مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 
قشم خاطرنشان کرد: بیشتر تحریم های داخلی اجازه نمی دهند پل 
خلیج فارس احداث شود و نگاهی که اساسا با احداث پل خلیج 

فارس مخالف است. 

سرنوشت دانش آموزان  هرمزگانی در گرو آمارهای غیر واقعی

که  استاندار  از  گفت:  بندرعباس  اسلامی شهر  رئیس شورای  نائب 
همیشه دغدغه ارتقا کیفیت آموزش را دارند و نمایندگان مجلس که 
نسبت به سرنوشت هزاران  دانش آموز هرمزگانی مسئولند و باید زبان 
مردم در بیان این موضوعات باشند  ،از  آموزش و پرورش وضعیت را به 
جد پیکیری کنند .باید هرچه سریع تر فکری به حال کیفیت آموزش 
و سومین جلسه رسمی شورای  نود  در  نژاد  دبیری  یعقوب   . شود 
اسلامی شهر بندرعباس که با موضوع بازگشایی مدارس برگزار شد، 

با انتقاد از وضعیت آموزش در هرمزگان و تنگناهای مدیران مدارس 
بازگشایی مدارس، اظهار کرد: تقویت آموزش و پرورش  در آستانه 
تضمین کننده تربیت نسل مدیران آینده استان است. در همین راستا 
شهرداری بندرعباس از ابتدای ۱۴۰۱ تا پایان مرداد ماه سال جاری 
بیش از ۱۴ میلیارد تومان به صورت نقدی به حساب آموزش و پرورش 
واریز کرده است و طی چند ماه اخیر بیش از ۳ میلیارد و پانصد میلیون 
تومان به مدارس خدمات ارائه نموده است. وی افزود: در مقابل ما به 
عنوان نمایندگان مردم موظفیم نظارت کنیم که آیا این کمک ها در 
محل واقعی صرف توسعه و تجهیزات مدارس سطح شده است یا نه؟ 
بنابراین توقع داریم اداره کل آموزش و پرورش ریز هزینه کرد این پول 

را به اعضای شورا ارسال کند.
برخلاف ادعا وضعیت خوبی در کنکور نداریم 

دبیری نژاد ادامه داد: یکی دیگر از مشکلات فعلی ما این است که 
دید واقعی نسبت به چالش ها وجود ندارد تا زمانی که مشکل را قبول 
نکنیم و واقعیت ها را پنهان کنیم چطور می توانیم برای رفع آن اقدام 
کنیم؟ اخیراً در رسانه ها جایگاه استان در رشد رتبه های کنکور بی 
سابقه عنوان شده، در حالی که آمارهای ارائه شده ناقض و حاکی 

از افت محسوس این رتبه است. نایب رئیس شورای اسلامی شهر 
پرورش  و  آموزش  وزارت  در  شاخص  این  ملاک  گفت:  بندرعباس 
رتبه های زیر هزار و زیر پنج هزار است که سال ۱۴۰۰ تعداد ۱۳۶نفر 
و سال ۱۴۰۱ با ۲۶ نفر کاهش تعداد ۱۱۰ نفر رتبه زیر هزار داشتیم 
در شاخص قبولی های زیر ۵ هزار نیز با اعداد بزرگ تر افت محسوس 

داریم.
فاجعه در شاخص نمرات نهایی مشهود است 

وی تصریح کرد: در شاخص نمرات امتحان نهایی نیز شاهد وارد شدن 
به یک فاجعه هستیم. سال ۱۴۰۱ رتبه ۱۴ کشوری را داشتیم و در 
تاریخ ده سال گذشته  سال تحصیلی قبل رتبه ۲۹ شدیم، که در 
آموزش و پرورش استان بی سابقه بوده یعنی هرچه در ده سال رشته 
کردیم پنبه شده است.دبیری نژاد اضافه کرد: میانگین نمرات امتحان 
نهایی به هشت و هفتاد و پنج صدم رسیده و فقط۵۹درصد دانش 
آموزان توانسته اند در خرداد قبول شوند تقریباً از هر دو دانش آموز 
یک نفر در امتحان نهایی خرداد مردود شده اند. در آمار ترک تحصیل 
هم حال و روز خوبی نداریم، در سال قبل ۱۰۳۱۹ نفر دانش آموز 
۱۲تا۱۴سال ما ترک تحصیل کردند. برای سنین ۱۵ تا ۱۷ سال هم 

با رشد این تعداد نسبت به سال قبل ۱۸۸۵۹ نفر ترک تحصیل با 
یک فاجعه مواجهم.

آقایان مسئول فکری به حال کیفیت آموزش و پرورش کنید 
نشان  آمار  این  افزود:  بندرعباس  نایب رئیس شورای اسلامی شهر 
به  بندرعباس  شهرداری  واریزی های  افزایش  که  است  این  دهنده 
حساب آموزش و پرورش تأثیری در ارتقا کیفیت آموزش نداشته است 
و همچنان نیز مدیران مدارس شهر بندرعباس در آستانه بازگشایی 
مدارس با مشکلات عدیده ای مواجه هستند و به شورا و شهرداری 
را خواهیم کرد که در مرتفع نمودن  تمام تلاشمان  پناه می آورند. 
بخشی از این مشکلات کمک کنیم اما خروجی چنین عملکردی از 
وضعیت تحصیل دانش آموزان در استان همه مسئولین و فرهنگیان 
را دلسرد می کند. وی در پایان خاطرنشان کرد: از استاندار که همیشه 
دغدغه ارتقا کیفیت آموزش را دارند و نمایندگان مجلس که نسبت 
به سرنوشت صدها هزار دانش آموز هرمزگانی مسئولند و باید زبان 
مردم در بیان این موضوعات و بازخواست مجموعه وزارت آموزش 
و پرورش باشند، عاجزانه خواهشمندم هرچه سریع تر فکری به حال 

کیفیت آموزش در استان کنند.


